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Минималната заплата от 1 
януари догодина да е не по-мал-
ко от 50% от средната брутна 
заплата за страната за предход-
ните 12 месеца или 850 лв. За 
това настояват в законопроект, 
внесен в нс, депутатите от ПГ 
“БсП за България”. в мотивите 
към него социалистите са запи-
сали, че законоустановеното за 

страната минимално месечно 
възнаграждение трябва да е 
поне половината от средната за-
плата. По този начин България 
ще отговаря на Директивата на 
европарламента и на съвета на 
европа относно минималните 
заплати в ес. според европей-
ските изисквания минималната 
заплата трябва да е поне 50% 

от средната заплата за страната 
през изминалите 12 месеца. 

Последните данни на нси 
отчетоха пореден рекорд в ин-
флацията - близо 19% на го-
дишна база. според разчети на 
експертите личната инфлация 
на работещите българи обаче 
надхвърля 50 на сто. По дан-
ни на Държавната комисия по 

стоковите борси и тържищата 
само от началото на октомври 
цените на храните на едро са 
нараснали средно с 10%. Це-
ните на кашкавала и сиренето 
на едро за година са скочили 
рекордно - съответно с 46,12% 
и 51,45%.

СловеСна 
вакханалия

Цената на газа в европа се срина

850 лв. минимална 
заплата от 1 януари
Самозатриседмицихраните
сапоскъпналинаедрос10насто
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За първи път от 14 юни насам цената на природния газ в Ев-
ропа падна под 100 евро за мегаватчас. В пика си през август тя 
бе 350 евро за мегаватчас, или понижението е над 70%.

нес парламентът ще препитва слу-
жебната министърка на финансите Ро-
сица велкова. ето няколко въпроса и 
от нас:

- Докога велкова ще обяснява на 
висок глас, че приходната част на бю-
джета се клати, а социалните плаща-
ния ще ни доведат до свръхдефицит 
догодина? 

- Докога велкова ще говори, че 
“ще останем без ликвидност”?

- Докога велкова ще тръби във 
всички посоки, че трябва да премах-
нем социалните плащания и  данъчни-
те облекчения?

- Докога велкова ще призовава за 
замразяване на минималната заплата и 
изобщо на всички заплати в бюджет-
ната сфера?

велкова дава ли си сметка с какви 
пари живеят учители, лекари, меди-
цински персонал и хората от други 
обществено значими професии? как 
се издържа човек или семейство със 
700-800 лева на месец при галопираща 
инфлация? Много им били на възраст-
ните 12% индексация на пенсиите. 
Хайде, холан! Официалната инфлация 
е 18%, а за последните 3 седмици само 
храните са поскъпнали с 10%.

крайно неадекватното говорене на 
служебната велкова съвсем подпла-
ши пазарите и инвеститорите. всички 
аукциони за облигационни заеми на 
служебния кабинет, първо, са скъпи и 
второ - пълен провал. включително и 
заради велкова. 

тези, които са я монтирали в пра-
вителството, спят ли или не си дават 
сметка за щетите, които велкова на-
нася на бюджета и на нас, невинните 
зрители на тази словесна вакханалия.

Д

Нора СТОИЧКОВА

Боримиров 
игра срещу 
легенди на 
Байерн м

Стр. 16

КуКлен
град 
за деЦата
на сливен

вкадър

Лидерът на БСП Корнелия Нинова заедно с депутати от парламентарната група на левицата, 
членове на ИБ и на НС на партията провежда срещи в цялата страна. Вчера те бяха в Мадан, Рудозем, 
Смолян, Девин, Доспат и Чепеларе. Обстановката е изключително сложна, кризите се трупат една 
върху друга и изискват много отговорни решения, заяви Нинова в Смолян

България 
се прости
с аКад. антон 
дончев

люБослав Костов:
протестът 
е заради липсата 
на загриженост

бСППредлага:

Комунистите 
поБедиха
КомсомолЦите в Китай

Стр. 2 и 4

Стр. 3
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минималната заплата от 
1 януари догодина да е не 
по-малко от 50% от средната 
брутна заплата за страната за 
предходните 12 месеца или 
850 лв. народните предста-
вители от левицата вече вне-
соха в народното събрание 
законопроект за изменение 
на кодекса на труда. в моти-

вите към него депутатите са 
записали, че законоустано-
веното за страната минимал-
но месечно възнаграждение 
трябва да е поне половината 
от средната заплата. По този 
начин България ще отговаря 
на изискванията на Директи-
вата на Европарламента и на 
Съвета на Европа относно ми-
нималните заплати в ЕС. Спо-
ред европейските изисквания 
минималната заплата трябва 
да е поне 50% от средната за-

плата за страната през измина-
лите 12 месеца. Директивата 
вече е одобрена на 4 октомври 
2022 г. от министрите на ЕС и 
е предвиден 2-годишен срок 
за транспонирането й. тя за-
дължава държавите членки на 
ЕС да въведат механизми за 
контрол, за да гарантират, че 
работниците имат ефективен 
достъп до законоустановените 
минимални заплати.

Поне 500 хил. души в страна-
та работят за минимална запла-

та, а това са работещите бедни, 
подчерта неотдавна лидерът на 
БСП корнелия нинова.

определянето на мини-
малната заплата от години е 
предпоставка за разгорещени 
спорове между синдикати и 
работодатели. През юли 2022 
г. тогавашният министър на 
труда и социалната полити-
ка Георги Гьоков за пръв път 
представи пред социалните 
партньори няколко варианта 
на механизъм за определяне 

на минималното за страната 
месечно възнаграждение.

Друго изискване на ев-
родокумента е държавите да 
изготвят национални планове 
за действия за увеличаване на 
покритието на колективното 
трудово договаряне поне до 
80%, припомнят в мотивите 
към проектозакона депутати-
те от БСП. У нас покритие-
то с ктД е около 28%, обяви 
през пролетта президентът на 
кнСБ Пламен Димитров.

“Работата на служебния кабинет е да 
произведе избори, а не да се меси в работа-
та на партиите. тази престрелка не води до 
нищо добро”, заяви секретарят на ПГ “БСП 
за България” вяра Емилова в тв интервю. 
весела Лечева е коментирала работата на 
парламентарната ни група, не мисля, че 
това е редно, обясни тя.

“При избора на председател на народ-
ното събрание БСП зае държавническата 
позиция. С подкрепата си ние доказахме, 
че мислим за бъдещето на България. За 
всички е ясно, че без  председател и рабо-
тещ парламент не може да се пристъпи към 
приемането на бюджета, както и на закони-
те по Плана за възстановяване и устойчи-
вост”, коментира Емилова. По думите й от 
левицата са гласували за най-възрастният 
народен представител да стане председател 
на нС, а не за предложение на ГЕРБ. 

“БСП имаме ка-
тегорична пози-
ция по отношение 
на първия мандат 
- няма да подкре-
пим правителство 
с мандат на ГЕРБ, 
ДПС и “възражда-

не”. Щом се състави правителство, ако 
има внесени законопроекти по определе-
ни политики, които касаят бъдещето на 
България, е възможно да водим разгово-
ри. няма как след като 12 години си се 
борил срещу политиката на определена 
политическа сила, сега изведнъж да за-
станеш до нея и да подкрепяш правител-
ството й”, категорична е Емилова.

“още като гласувахме за председател на 
нС предупредихме, че може да има ко-
ментира от типа “коалиция за хар-
тиената бюлетина”. все едно 
ние да кажем в следващите 
дни, че ще има “коалиция 
на войната” за тези, които 
искат да подкрепят оръ-
жия за Украйна”, поясни 
Емилова. “БСП защита-
ваше изцяло машинния 
вот, но той изигра своята 
роля. По-възрастните из-
биратил поради страх 
от машините, не из-
лизат да гласуват и 
БСП иска връщането 
на смесеното гласу-
ване.

Шефовете на 7 столични районни управления бяха сме-
нени заради неупражнен контрол над служители, покрови-
телствали Георги Семерджиев, съобщи вътрешният минис-
тър Иван Демерджиев. Рокади се правят във второ, трето, 
четвърто, пето, шесто, седмо и осмо районно управление. 
Ще има и смени в две областни дирекции - в Пловдив, по  
молба на началника, и в кюстендил. това не е чистка, обя-
ви главният секретар на мвР Петър тодоров. Екипът, кой-
то се назначава, е по желание на шефа на СДвР калоян 
милтенов, който е посочил хората, които трябва да напус-
нат постовете си, уточни той. 

Дисциплинарните проверки на над 40 служители, по-
кровителствали Семерджиев, текат, обясни рокадите Де-
мерджиев. Причината за смяната на шефа на областната 
дирекция Светослав Григоров в кюстендил е, че е излъгал 
министъра и е имал среща с представители на ГЕРБ в пре-
дизборната обстановка. По отношение, че не се е работило 
по разработки на преписки срещу политици, скоро щяло да 
се разбере истината и кои са те.

БСП внесе законопроект в НС
минималната заплата да е 850 лв. 
Споредевропейскитеизискваниятятрябвадаепоне
50%отсреднатазастранатапрезизминалите12месеца

ВяраЕмилоВа:

Служебният кабинет да не се 
меси в работата на партиите

“най-важното е нС да приеме 
бюджета за догодина. БСП иницира 
среща за неговата рамка, за да не се 
превърне той в предизборно надда-
ване и вълна от популизъм. “това е 
опасно за държавата, защото може 
да ни вкара в такъв дефицит и раз-
ходи, че поколения българи след 
нас да плащат сметката. Получи-
хме разбиране и започна диалог”, 
заяви секретарът на ПГ “БСП за 
България” в тв ифира. 

в тази ситуация последното 
нещо, което ни трябва, е атаки 
между политически партии и 
доскорошни партньори, смя-
та Божанков. “нямам съм-
нение, че колегите от “Про-
дължаваме Промяната” не 

го правят нарочно, но това 
налива гориво в идеята за 
разграждане на парла-
ментарния модел. Има 
кръгове в България и 
план, който върви в по-

сока еднолична власт и президент-
ска република, което смятам, че е 
най-лошият сценарий за страната 
ни”, категоричен е Божанков. той 
уточни, че хората на василев и на 
Петков също сигнализират за опас-
на вълна от популизъм, която идва 
от партии като “възраждане”.

ние сме заявили, че няма да 
подкрепим мандат на ГЕРБ, ДПС и 
“възраждане”, заяви Божанков. “не 
мога да се съглася с това обявяване 
на коалиции, защото утре ще има 
други гласувания, по които парти-
ите ще гласуват заедно, например 
ГЕРБ с “Продължаваме Промяна-
та” за износ на оръжия. Абсурдно 
е някой да излиза и на база това да 
обявява коалиции”, обясни той.

“БСП няма да подкрепи 
експертно ппавителство, за-
щото по принцип не е при-
върженик на такива решения. 
Считаме, че политическите 
формации не би следвало да се 
крият зад експерти, а трябва да 
участват в управлението”, зая-
ви зам.-председателят на 48-то 
нС кристиан вигенин в ради-
оинтервю.

той изрази опасение, че е 
възможно тази седмица да ви-
дим друг тип коалиции, които 
могат да поставят под риск 
решенията за страната, свър-
зани с предоставяне на военна 
помощ за Украйна. вигенин 
призова политиците да бъдат 

доста внимателни. 
“Бих се пошегувал, че може 

би трябва да намерим най-въз-
растния, който да стане минис-
тър-председател, и така да про-
дължим и с министерствата, но 
разбира се, това не може да е 
логиката, когато се съставя пра-
вителство. Аз не бих се нагър-
бил да давам подобни рецепти. 
но изглежда към днешна дата, 
защото нека да видим как ще 
тръгне парламентът, може да 
видим едно сближаване на 
позиции на партии от гледна 
точка на тяхна идеологическа 
близост или на някаква друга 
основа”, коментира вигенин.

Смятам, че ГЕРБ, макар и 

мъчително, започва да разбира, 
че това, че са победили на тези 
избори, нито им дава нещо по 
принцип и по право, освен да 
опитат първи съставяне на 
правителство, нито могат с ви-
сокомерието от позицията на 
победители да постигат нещо, 
отбеляза вигенин. “те могат 
да постигнат нещо само в ус-
ловията на диалог и компро-
миси преди всичко от тяхна 
страна. ние няма да участваме 
нито в правителство с ман-
дата на ГЕРБ, нито изобщо 
ще участваме в преговори с 
ГЕРБ. това сме го заявявали 
много пъти, потвърждавам го 
и сега”, заяви вигенин. 

яВорБожанкоВ:

криСтианВигЕнин:

Най-важното е да 
приемем бюджета 
за догодина

БСП няма да подкрепи 
експертно правителство

Демерджиев сменя 
шефовете на 7 столични  
РПУ-та и 2 областни дирекции
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Скъпа Райна, 
уважаеми Никола, 

уважаеми опечалени близки, 
приятели и съратници на 
академик Антон Дончев, 

търся най-силните думи, за да из-
разя дълбоката си печал от загубата 
ви, защото тя е загуба за цял един 
народ, горещо обичащ един от най-яр-
ките майстори на българското слово, 
гениален разказвач на велики събития 
от българската история и мой любим 
автор. вестник “гардиън” сравнява 
един от култовите романи на акад. 
антон Дончев “време разделно” с 
“голяма грубо обработена меча кожа, 

просната пред огнището, което дъхти 
на мъченически героизъм и романти-
ка”, а вестник “ню Йорк таймс” срав-
нява усета на антон Дончев с великия 
омир, което предизвиква почит пред 
неустрашимата вяра и отприщената 
дива енергия на своите пълнокръвни и 
ярки литературни герои. Силата и кра-
сотата на творческия разказ на автора 
е напр  ейната история и култура. 

не мога и не искам да говоря за 
академик Дончев в минало време. 
Днес за съжаление се разделяме с 
възможността да се насладим на още 
нови и нови златни страници с дъл-
боките прозрения на великия мъдрец 
на       нашето време, който провиж-

корнелия нинова, заедно със зам.-
председателя на Пг на “бСП за бъл-
гария” Христо Проданов, секретаря 
на иб на бСП борислав гуцанов, де-
путати от парламентарната група на 
левицата, членове на изпълнително-
то бюро и на националния съвет на 
бСП провеждат срещи с организаци-
ите си и граждани в цялата страна. 

вчера такива се проведоха с ръ-
ководствата на местните структури, 
членове на партията и граждани от 
мадан, рудозем, Смолян, Девин, До-
спат и Чепеларе. Целта на тези срещи 

е да се изслушат мненията на хората 
по места за политическата обстановка 
и те да дадат препоръки за действия 
оттук нататък. Предстоят разговори и 
в другите области.

“обстановката е изключително 
сложна, кризите се трупат една вър-
ху друга и изискват много отговорни 
решения. те трябва да стъпват върху 
очакванията и нуждите на хората. За-
почнахме тези срещи, за да ги чуем 
и отчетем в бъдещите си действия,” 
заяви лидерът на партията корнелия 
нинова в Смолян.

нямаме ясна държав-
на политика и воля за 
всеобхватна децентрали-
зация, заяви на годиш-
ната среща на местните 
власти, организирана от 
националното сдружение 
на общините в българия 
(нСорб), Донка михай-
лова, кмет на община тро-
ян и член на Управител-
ния съвет на нСорб. тя 
обясни, че няма системно 
и насочено законодател-
ство, което да позволява 
на общините да решават 
голямата част от пробле-

мите си.  “всеки от нас 
знае, че за да обосновем 
търсенето на европейско 
финансиране, трябва да 
докажем колко тежки про-
блеми имаме - колко са ни 
лоши пътищата, колко ни 
е ниска енергийната ефек-
тивност и т.н.”, коментира 
михайлова и допълни, че 
държавата също е свикна-
ла да наказва добрите об-
щини с добри показатели 
с нефинансиране. кметът 
смята, че местната власт 
трябва да оцени потенци-
ала и силните си страни, 

да се създадат постоянно 
отворени механизми за 
ангажиране и мобилизи-
ране на общността и най-
вече бизнеса. 

на срещата се проведе 
и церемония по връчване-
то на Европейски етикет 
за иновации и добро уп-
равление на местно ниво. 
грамоти получиха 22 об-
щини, сред които левски, 
Павликени, Поморие, 
Свищов и троян, които 
са водени от кметове на 
бСП или са подкрепени 
от левицата. 

ДонкаМихайлова:

Няма воля за децентрализация
Ръководството и депутатите 
на БСП провеждат срещи 
в цялата страна

“Това е загуба за цял един народ, горещо обичащ един от най-ярките 
майстори на българското слово, гениален разказвач на велики събития от 
българската история и мой любим автор. При една от срещите ни Антон 
Дончев ми каза, че всяко семенце си знае времето. Затова той 
сееше непрекъснато вярата в бъдещето на Родината ни. 
Поклон пред паметта му!”, написа Нинова в съболезнователен адрес

СниМкаБТа

Стотици се поклониха пред акад. Антон Дончев (1930 г. - 2022 г.) 
в сградата на Българската академия на науките

даше в дълбокото море на историята 
на българия подвига на величавите 
герои на народа ни, за да прокара яр-
ката пътека на моралния пример пред 
поколенията. 

акад. Дончев ни завеща своята ми-
сия да пренесе през поколенията ярка-
та цветна картина на своята чувствена 
оригинална фантазия, равна на пре-
клонението му пред делата на българ-
ския род, красотата на родната приро-
да, верността му към историческата 
истина. При една от срещите ни ан-
тон Дончев ми каза, че всяко семен-
це си знае времето. Затова той сееше 

непрекъснато вярата в бъдещето на 
родината ни.

Поклон пред паметта му! оста-
веното литературно богатство и спо-
мена за личностния пример на един   
изключителен българин ни кара днес 
дълбоко да скърбим и да носим заве-
тите му в сърцата си.

няма сила, която да изгаси запале-
ната светлина от таланта на акад. ан-
тон Дончев.

С дълбоко признание за примера
Корнелия НИНОВА

председател на БСП

в интерес на пловдивчани 
и вслушвайки се в мнението на 
експертите се обявяваме кате-
горично против предизвикания 
от кмета Здравко Димитров и 
неговия екип хаос по пътища-
та на града и настояваме за по-
разумно управление, се казва 
в позиция на бСП в Пловдив. 
Социалистите настояват да се 
премахне процедурата инжене-
ринг при възлагането на важни 
за Провдив инфраструктурни 
обекти. “Широко разпростране-
ната практика на гЕрб работа 

на инженеринг е скъпо меро-
приятие, водещо до задънена 
улица и до ремонт на ремонта. 
инженерингът води до безкон-
тролно изсмукване на финан-
совия капитал на общината в 
полза на тесен кръг фирми, без 
никаква реална полза от пос-
ледващо експлоатиране на тра-
сетo”, обясняват от бСП.

Според социалистите общи-
ната следва да възложи и одо-
бри проект, който да премине 
обществено обсъждане, и едва 
след това да се възложи строи-

телство. “Подлезът на бул. “ма-
рица-юг”, или т.нар. пробив под 
водната палата се решава на 
парче. необходимо е преди това 
реконструиране на бул. “мари-
ца-север” и цялостна визия как 
да се реорганизира движението, 
включвайки всички същест-
вуващи и бъдещи мостове по 
реката със съответните развръз-
ки, включително обещания, но 
нереализиран от гЕрб мост на 
бул. “копривщица”, подчерта-
ват от бСП.

Социалистите настояват в 

спешен порядък да се изготви 
програма със срокове и финан-
сиране по отношение на пре-
махването на стеснението на 
ул. “Даме груев”, изготвяне на 
компютърна симулация на въ-
злите - водна палата-северен 
бряг на марица с прилежащите 
мостове, за което община Плов-
див разполага с необходимия 
софтуер и може да го използва, 
проектиране на мост “голямо 
конарско шосе”-бул. “коприв-
щица”. от левицата настояват 
още за премахване на тежкото-

варното жп движение по буле-
варда и за осигуряване на трам-
ваен транспорт, за провеждане 
на отчуждителни процедури по 
ул. “гладстон” и бул. “Пещер-
ско шосе”, които трябва да бъ-
дат разширени. Според тях тези 
строителни мероприятия следва 
да бъдат проведени в условия, 
максимално щадящи комфорта 
на обитаване на пловдивчани, 
запазвайки възможно най-об-
лекчен начин на придвижване 
на граждани и автомобили по 
време на строителствата. 

БСП в Пловдив обвини кмета
в хаос по пътищата на града
ДасепремахнепроцедуратаинженерингприЗоП,настояватсоциалистите
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За първи път от 14 юни на-

сам цената на природния газ 
в Европа падна под 100 евро 
за мегаватчас. в пика си през 
август цената бе 350 евро за 
мегаватчас, или понижението 
е над 70%, отбелязват меж-

дународните икономически 
сайтове. това става въпреки 
войната в Украйна.

в Европа хранилищата 
са напълнени предсрочно, а 
потреблението е по-ниско от 

планираното заради топло-

то време и намалението на 
потреблението в различните 
държави. Почти всички храни-

лища в Европа са предсрочно 
напълнени - във Франция на-

пример са 99%, италия - 94%, 
испания - 93%. в България 
хранилището в Чирен е пълно 
на 83%.

в същото време към Европа 
пътуват танкери с втечнен газ, 
които чакат разтоварване. За на-

малението на цената допринесе 
и новината, че Германия ще 
подкрепи налагането на таван 
на цените на природния газ.

Цените на петрола се по-

нижиха в ранната търговия в 
понеделник, след като китай 
представи дългоочакваните 
търговски данни за септември. 
от тях стана ясно, че търсене-

то в страната, която е най-го-

лемият вносител на суров пе-

трол в света, е останало слабо 

през миналия месец на фона 
на стриктната политика срещу 
ковиД-19 и ограничаването 
на износа на горива, предава 
“ройтерс”.

Сортът Брент поевтиня 
с 0,91 долара, или 0,97%, до 
92,59 долара за барел, след-

вайки поскъпване с 2% през 
миналата седмица. Цената на 
американския лек суров пе-

трол WTI се понижи с 0,85 до-

лара, или 1%, до 84,20 долара 

за барел.
независимо от ръста спря-

мо август вносът на суров 
петрол от 9,79 млн. барела на 
ден в китай през септември 
е с 2% под количеството, до-

ставено през същия период на 
предходната година, показват 
данни на митниците. това се 
дължи на факта, че независи-

мите рафинерии ограничиха 
производителността на фона 
на слаби маржове и търсене.

Само за последните 3 седмици це-

ните на основните хранителни стоки по 
тържищата в страната са поскъпнали с 
нови 10%, показват данните на Дър-

жавната комисия по стоковите борси 
и тържищата. тенденцията не е само 
в България, това се случва в целия ЕС 
и икономисти предричат, че тази нова 
вълна ще продължи и догодина. 

През последната седмица няма драс-

тичен скок на цената на едро на никоя 
стока, но от началото на октомври вече 
се е натрупал значителен ръст на цени-

те от около 10%, след като от юли до 
септември по тържищата имаше извест-

но затишие. това оскъпяване обхваща 
всички основни хранителни продукти.

Цените на кашкавала и сиренето на 

едро за година са нараснали рекордно, 
съответно с 5,41 лв. за кг (+46,12%) и 
с 3,89 лв. (+51,45%), показват данни 
на Държавната комисия по стоковите 
борси и тържищата (ДкСБт). освен 
това кашкавалът и сиренето са с най-
голяма разлика в цените по области - 
при кашкавала е 8,15 лв. (от 12,85 лв./
кг в Благоевград до 21 лв./кг в София), 
а при сиренето е 8,70 лв. (от 7,30 лв./кг 
в Бургас до 16 лв./кг в София).

През изминалата седмица от на-

блюдаваните от ДкСБт 34 основни 
хранителни продукти 19 са поскъпна-

ли, 12 са поевтинели, а 4 са без про-

мяна в цената. За седмица най-много е 
поскъпнало киселото мляко - с 3,2% до 
цена на едро 1,28 лв. за кофичка.

Започва унищожава-

нето на птиците по хума-

нен начин във фермата в 
хасковското село криво 
поле, в която бе установе-

но огнище на птичи грип, 
съобщиха от областната 
дирекция по безопасност 
на храните в Хасково. 
около 15 000 кокош-

ки-носачки предстои да 
бъдат евтаназирани с въ-

глероден диоксид, познат 
още като “сух лед”, пояс-

ниха специалисти.

огнището бе реги-

стрирано и потвърдено в 
птицевъдния обект с 19 
000 пернати в края на ми-

налата седмица. Фермата 
е засегната за трети поре-

ден път от заразата.
около нея са опре-

делени трикилометрова 
предпазна зона, в която 
попадат три села, и 10-
километрова наблюда-

вана зона с 19 села. из-

вършва се епизоотично 
проучване и проследя-

ване на движенията на 
домашни и други птици, 
яйца, продукти и стра-

нични животински про-

дукти.
мерките по овладя-

ването на епизоотията 
се извършват по график. 
Директорът на оДБХ д-р 
Стойчо курдов прогнози-

ра, че до края на тази сед-

мица всички необходими 
мерки за ликвидиране на 
огнището ще бъдат из-

пълнени.

Съветът на ЕС съобщи, 
че е одобрил окончателно 
новите правила за общо-

то зарядно устройство. 
Предвижда се през 2024 
г. портът USB-C да стане 
задължителен за мобилни 
телефони, таблети и слу-

шалки, продавани в ЕС.
Правилата въвеждат 

изискване електронните 
устройства да бъдат за-

реждани не с различни, а с 
единно устройство и така 
да се намали изхвърлянето 

на електронни отпадъци. 
новата мярка засяга мо-

билни телефони, таблети 
и четци, цифрови фотоа-

парати и конзоли за видео-

игри, слушалки, безжични 
слушалки и преносими ви-

сокоговорители, безжич-

ни мишки и клавиатури, 
преносими навигационни 
системи. всички лаптопи 
също ще бъдат обхванати 
от тези нови правила 40 
месеца след влизането им 
в сила, се пояснява в съоб-

щението.
въвежда се изискване 

на опаковките на елек-

тронните устройства да 
бъде посочвано дали по-

падат в обхвата на новите 
правила и дали може да се 
зареждат с единно заряд-

но. Потребителите получа-

ват право да избират дали 
да купят ново устройство 
без зарядно. През 2020 г. 
потребителите в ЕС са ку-

пили близо 420 милиона 
електронни устройства и 
притежават средно три ус-

тройства за зареждане на 
тези електронни средства, 
от които редовно използ-
ват две, се посочва в съоб-

щението.

Според ново проучва-

не на Европейската асо-

циация на автомобилните 
производители , анализи-

ращо ситуацията в края 
на миналата година, в 
11 страни от Европей-

ския съюз има по-малко 
покритие на пътищата 
със зарядни станции за 
електрически превозни 
средства. Данните по-

казват, че в България на 
100 километра път има 
средно 2,3 точки за заряд. 
По-слабо покритие има в 
Чехия, ирландия, испа-

ния, румъния, Унгария, 
Латвия, Полша, Естония, 
кипър, Гърция и Литва. 

отличници по показате-

ля зарядни точки за елек-

тромобили на 100 кило-

метра са нидерландия 
(64,3 места), Люксембург 
(57,9) и Германия (25,8).

като цяло в шест дър-

жави от ЕС няма нито 
една точка за зареждане 
на 100 км. в 17 държа-

ви има по-малко от пет 
зарядни точки за това 
разстояние, а само в пет 
държави те са повече от 
10. междувременно на 19 
октомври Европейският 
парламент прие проект на 
закон, с който се настоява 
станции за зареждане с 
електроенергия да има на 

всеки 60 км пътна мрежа.
По данни на специали-

зирания сайт vsichkotok.
bg към момента в Бълга-

рия има 861 станции, раз-

положени на 648 места. 
Почти всички са резултат 
на частна инициатива. 
има и единични общин-

ски станции.
в същото време Бъл-

гария, наред с кипър, е 
страната от ЕС, в която 
продажбите на електро-

мобили са най-нисък 
процент от общите - едва 
1,7%. За сравнение в от-

личничките Швеция, Да-

ния и Холандия те са съ-

ответно 45, 35,3 и 30,8%.

Цената на газа  
в Европа се срина
Петролътзапочнаседмицатаспоевтиняване

За 3 седмици храните  
поскъпнаха с 10% 

Цените на кашкавала и сиренето на едро за година са нараснали рекордно

Унищожават 15 000 кокошки  
с птичи грип в хасковска ферма

Имаме по 2 зарядни станции  
за електромобили на 100 км

ЕС окончателно 
одобри общо зарядно

СнимкаЕмилиякоСтадинова
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КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ИНФОРМИРАНОСТ ПО 
ПРОБЛЕМИТЕ НА МАЛКИТЕ ХОРА. Отбелязва 
се от 2013 г. по инициатива на 
мексиканска фондация. Годишни-
на от рождението на Били Барти 
(25 октомври 1924 г.), който през 
1957 г. заедно с 20 свои приятели 
с нисък ръст основават организа-
цията “Малките хора на Америка”.

1811 - РАЖДА СЕ ЕВАРИСТ ГАЛОА, ФРЕН-
СКИ МАТЕМАТИК (УМИРА 1832 Г.). Още като 
ученик успява да определи необхо-
димо и достатъчно условие един 
полином да е решим в радикали, 
обобщавайки работата по мно-
говековния проблем. Занимания-
та му са основа за теорията на 
Галоа - базисен дял във висшата 
алгебра. Математикът е заклет 
републиканец. Още на 20 г. е убит на дуел, за кой-
то се смята, че е инсцениран от тайната поли-
ция поради политическите му убеждения.

1825 - РАЖДА СЕ ЙОХАН ЩРАУС (СИН), АВ-
СТРИЙСКИ КОМПОЗИТОР, ЦИГУЛАР И ДИРИ-
ГЕНТ (УМИРА 1899 Г.). 19-годи-
шен жъне успех още с първия си 
концерт. След смъртта на баща 
си застава начело на неговия ор-
кестър. Дотогава композира ба-
лна музика и си спечелва прякора 
“Кралят на валса” (“На хубавия 
син Дунав” и др.). Пише оперети, 
най-известните от които са “Прилепът” и “Ци-
гански барон”.

1838 - РАЖДА СЕ ЖОРЖ БИЗЕ, ФРЕНСКИ 
КОМПОЗИТОР (УМИРА 1875 Г.). 
Работи основно в областта на опе-
рата и симфонията. Повлиян от те-
чението в изкуството по това вре-
ме, наречено “подем във Франция”, 
творбите му се отличават с по-го-
ляма демократичност и народност-
на интонация. Най-известното му произведение 
е операта “Кармен”. В музиката са включени 
елементи, характерни за испанските народни 
песни.

1864 - В ГАБРОВО СЕ РАЖДА ЕВТИМ ДА-
БЕВ, ПОЛИТИК И ЖУРНАЛИСТ (УМИРА 1946 
Г.). През 1886 г. издава в. “Росица” 
- първото наше печатно издание, в 
което се публикуват материали със 
социалистическа насоченост. Пръв 
преводач и издател на марксистка 
литература в България. През 1891 
г. участва в Бузлуджанския конгрес. 
Заедно с Георги Кирков редактира “Работни-
чески вестник” (1897-1900). Редактор на сп. 
“Труд” и сп. “Пролетарска заря”.

1881 - РАЖДА СЕ ПАБЛО ПИКАСО, ИСПАН-
СКИ ХУДОЖНИК И СКУЛПТОР (УМИРА 1973 
Г.). Занимава се с живопис, керами-
ка, колажи, графика и пр. Създател 
е на кубизма (заедно с Жорж Брак), 
преминава и през сюрреализма, влияе 
върху развитието на изобразител-
ното изкуство на XX в. Най-добрият 
художник за последните 100 години, най-скъпи-
ят и най-краденият. Активен участник в движе-
нието за мир.

1978 - РОНАЛД РЕЙГЪН ОТПУСКА СРЕД-
СТВА ЗА СЪЗДАВАНЕТО НА НЕУТРОННА 
БОМБА. Американският учен 
Самюъл Коен създава концеп-
цията за нея през 1958 г. Въ-
преки негативната нагласа 
на президента Джон Кенеди, 
първата неутронна бомба е тествана през 1963 
г. в подземен тунел в щата Невада. Разработва-
нето на оръжието е прекратено по времето на 
президента Джими Картър, но после е възстано-
вено от Роналд Рейгън.

Последните дни се 
наслушахме на призиви 
за диалог и съгласие, за 
да не закъсала държава-

та. “трябват ни работещи 
институции и решения”, 
рече бившият президент 
росен Плевнелиев от 
контактната двойка за 
помирение между пар-

тиите. “очаквам другите 
партии да осъзнаят, че 

без диалог не е възможно 
решение”, заяви шефката 
на ПГ на ГЕрБ-СДС Де-

сислава Атанасова. то-

мислав Дончев се напъна 
да ни окуражи, че имало 
възможности да се из-

ползва наличното евро-

пейско финансиране от 
над 50 млрд. лева. отдел-

но ГЕрБ обявиха, че вна-

сят седем антикризисни 
мерки в парламента.

никъде обаче не съ-

зрях предложения, мерки 
и воля за демонтирането 
на мутренската държава, 
наследена от политика-

та на ГЕрБ, изпълнявана 
включително от цитира-

ните лица. и срещу която 
българите се надигнахме 
последните две години.

“трябват ни работещи 
институции и решения, 
за да не бъде разглобена 

тази държава”, ни казва 
всъщност Плевнелиев. 
Другите партии трябва 
явно да осъзнаят, че не 
бива да се търси отго-

ворност от ГЕрБ. отго-

ворност за източването 
на милионите от строи-

телството на магистрала 
“Хемус”, за рекета на 
фирми с такса “спокой-

ствие”, за пачките в нощ-

ното шкафче, за подкупа, 
който бившият финансов 
министър Горанов е по-

лучил от хазартния бос 
васил Божков, и за още 
куп неща, казва ни Ата-

насова. 
има и рискове налич-

ното европейско финан-

сиране от над 50 млрд. 
лева, или поне част него, 
ефективно да потъне в 
корупционни практики в 
полза на ГЕрБ (и ДПС), 

ако успеят да сглобят 
коалиция - май това при-

крива томислав Дончев. 
Антикризисните мерки 
на ГЕрБ сигурно не са 
лоши, но също така ще 
циментират мутренския 
модел, защото ще се из-

ползват за съхранение-

то му.
“изкристализира, че 

ГЕрБ не искат да говорят 
по темата “корупция”, 
обобщи бившият минис-

тър на образованието 
николай Денков. няма 
и да искат, защото иначе 
отиват в небитието. Ако 
трябва да перифразирам 
крилата сентенция, ГЕрБ 
искат да правят нова по-

литика със старата му-

тренска държава. Да се 
обърнат за справка към 
бардаците дали е въз-

можно.

Юри МИХАЛКОВ
n

Мутренскиусилия

Дребнавите поли-

тически мантри и заяж-

дания как БСП се била 
“прегърнала” с ГЕрБ и 
ДПС заради избора на 
рашидов за шеф на пар-

ламента и спекулациите, 
че се заформяла “нова 
управленска коалиция”, 
скоро ще отстъпят мяс-

то на истинската тревога 
за надвиснала беда над 
страната. Защото ще лъс-

не същинският комплот, 
за който отдавна преду-

преждават мнозина стра-

тегически мислещи по-

литици и анализатори. 
Задава се голяма “ко-

алиция на войната” в 
българския парламент, 
за която изглежда няма 
спирачка. Ястребите вой-

нолюбци от ДБ вече вне-

соха в нС проект на ре-

шение за военна помощ 
за Украйна, ГЕрБ също 
ги последваха. идеята на 
Борисов дори беше още 
по-цинична - в опит да 
легитимират “ценностно 
сближаване”, от партия-

та му предложиха дори 
да внесат общ проект за 

решение, но “парашу-

тът” им не се отвори. не 
заради някакво идейно 
разминаване, а от пустия 
егоцентризъм на градска-

та десница.
Зад този “върховен”, 

“неотложен”, “обществе-

но значим” приоритет на 
приоритетите по всяка 
вероятност ще застанат 
и ДПС, и ПП, и хората 
на Стефан Янев, готови 
на всичко и с всички. 

излишно е да се ко-

ментира колко опасен 
и рискован ход за дър-

жавата ни ще бъде пре-

доставянето на оръжия 
за Украйна. Достатъчно 
аргументи бяха изтъква-

ни месеци наред. няма 
съмнение, че с тази без-

умна политика, която во-

дят въпросните партии от 
криворазбран евроатлан-

тизъм, ставаме офици-

ална мишена на руските 
ракети. отношенията ни 
с русия вече са достатъч-

но влошени, така че оръ-

жията за киев ще бъдат 
“черешката на тортата”. 

Ако обаче са толкова 
уверени в правотата си 
тези войнолюбци, защо 
не направят най-логично-

то: да организират рефе-

рендум по въпроса. За да 
се види най-накрая какво 
мислят българите. колко 
от тях биха избрали стра-

ната ни да “налива масло 
в огъня”, вместо да пазим 
неутралитет или да водим 
дипломация. Цъфнали и 
вързали сме, хайде зорлем 
и във война да ни вкарат.

Валентин ГЕОРГИЕВ
n

сбирщиназавойна
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отминаха поредните из-

бори за народни представите-

ли, които определиха новите 
240 депутати в 48-ото народ-

но събрание. като четвърти 
поред за последната година 
и половина, тези избори ло-

гично бяха с намалена изби-

рателна активност. 
След края на изборите 

Централната избирателна ко-

мисия  обяви, че за народни 
представители са гласували 
2 601 963 граждани на стра-

ната от 6 602 990 човека в 
избирателните списъци, или 
избирателна активност от 
39,41 процента.

никой не е обърнал обаче 
внимание, че  

съществува явна 
грешка в резултатите 

от преброяването на дейст-

вителните гласове. от една 
страна е записано, че броят 
на действителните гласове, 
подадени за партии, коали-

ции и независими кандидати, 
е 2 505 271. Ако се сумират 
действителните гласове по 
партии и коалиции, числото 
наистина е правилно. в обоб-

щения протокол обаче в “т. 
7.1 Брой на действителните 
гласове, подадени за канди-

датските листи на партии, 
коалиции и инициативни ко-

митети” е записана цифрата 
2 505 272. разликата е в един 

глас, но все пак има разлика, 
иначе казано, някой в Цик 
отново се е...

въпросът с липсващия 
глас е също толкова екзис-

тенциален, колкото и въпро-

сът, който повтаряше един 
истеричен женски глас по 
една от националните те-

левизии, крещейки “къде е 
венко Сабрутев?”. но така 
ли трябва да е?

все пак Цик обяви про-

цента избирателна активност 
с ясното съзнание, че ще из-

лъже, що се отнася до тези 
проценти или, иначе казано, 
добави още от горепосочено-

то.
от години се говори, че 

избирателните списъци тряб-

ва да се изчистят от така на-

речените мъртви души, кои-

то изкривяват избирателната 
активност. Заради липсата на 
добро електронно управле-

ние търпеливо бяха изчака-

ни да изминат 10-те години, 
след които да бъде направено 
статистическото преброяване 
на населението, което при-

ключи през септември 2021 
г. въпреки това, една година 
по-късно данните отново не 
бяха оповестени, нито списъ-

ците редуцирани.
Какъв е проблемът с 
“мъртвите души”?

основният проблем е, че 
“гласовете” на тези “мъртви 
души” по неведоми пътища 
скачат в урните по време на 
избори. Сигналите за това 
през годините са безброй 
(дори от Цик), но случаите 
по разследването им се сто-

пяват в небитието на времето. 
или до следващите избори. 
от друга страна, това поставя 
под съмнение легитимността 
на изборите и изважда на фо-

кус въпроса какво е предста-

вителството на гражданите в 

народното събрание.
втората причина е, че 

колкото по-висока е избира-

телната активност, толкова 
по-малка е тежестта на кон-

тролирания вот. едно е да 
контролираш 100 човека, ко-

гато тези 100 човека ще са ти 
100% под контрол, и съвсем 
друго ще е да контролираш 
100 човека от 500 възможни, 
когато процентът ти ще е едва 
20. така и цената на купения 
вот ще е висока, което е ва-

жно за купуващите гласове. в 
зависимост от това в коя част 
от страната има повече или 
по-малко “мъртви души” в из-

бирателните списъци, това би 
повлияло и на броя на манда-

тите от съответната област.
не на последно място е 

проблемът, че част от почи-

налите някак участват и в 
подписките при регистраци-

ите на партиите и коалици-

ите, което е в нарушение на 
закона.

Ден след изборите, на 3 
октомври, на националния 
статистически институт му 
бе позволено да публикува 
данните от последното пре-

брояване. в таблица 1 са 
илюстрирани официалните 
данни от това последно пре-

брояване през 2021 г. и пре-

дходното, проведено през 
2011 г.
Какво е разминаването 

в избирателните 
списъци?

от таблицата се вижда, че 
официално според миналого-

дишното преброяване, про-

текло между 7 септември и 
10 октомври 2021 г., населе-

нието на страната ни е било 
6 519 789 души. от тях тряб-

ва да отделим тези, които 
са имали право да гласуват 
(навършили 18 години) към 
3 октомври 2022 г. - това са 

всички над 18 години, плюс 
онези, които към миналата 
година са били с навършени 
17 години, или приблизител-

но 3/5 от възрастовата група 
15-19 години. това са общо 5 
487 571 човека. 

За по-голяма прецизност 
можем да извадим и почина-

лите лица за периода октомври 
2021 г. - септември 2022 г., ко-

ито са 135 828 души, и граж-

даните на страната ни, преби-

ваващи в затворите, които към 
края на 2021 г. са малко под 
7000 човека. така с максимална 
приблизителна точност можем 
да твърдим, че в избирателните 
списъци за последните избори 
би трябвало да присъстват 5 
344 743 български граждани. 
това означава, че на последни-

те избори активността е била 
48,68%, а не 39,41 процента, 
както твърди Централната из-

бирателна комисия.
разликата между обявените 

от Цик брой лица с право на 
глас и реално имащите право 
да гласуват е 1 276 077 чове-

ка, или 19,27% от броя на при-

състващите в избирателните 
списъци. това е реално броят 
на “мъртвите души”, които са 
присъствали в избирателните 
списъци на проведените избо-

ри за парламент в началото на 
месеца.

Числото наистина не е 
малко и силно изкривява из-

бирателната активност. След 
изнасянето на данните от пре-

брояването би трябвало спи-

съците да бъдат редуцирани. 
Дали това ще се случи или не, 
ще разберем вероятно скоро 
на следващите парламентар-

ни избори.

Икономически живот

Българинът дори и да умре, 
продължава да гласува
„Мъртвитедуши"са19,27настоотброя
наприсъстващитевизбирателнитесписъци

Емил БРАНДИЙСКИ
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XX конгрес на управляващата ки-

тайска комунистическа партия извърши 
радикални промени в своите редици и на-

черта нов стратегически курс в отговор на 
геополитическите предизвикателства.

2000 делегати единодушно увеличи-

ха правомощията на генералния секретар 
Си Цзинпин, избран за трети път на този 
пост. идеите му за "социализъм с китай-

ска специфика в новата епоха" бяха впи-

сани в партийния устав и така Си бе срав-

нен с основателя на китай мао Цзедун.
Бившият китайски лидер Ху Дзинтао, 

председателят на Държавния съвет Ли 
къцян и четирима висши служители бяха 
отстранени от партийното ръководство. 
Така консервативното  ядро елиминира 
западно ориентираните кадри от т.нар. 

комунистическа младежка лига. 
При откриването на конгреса Си 

Дзинпин заплаши Тайван с военна сила, 
а делегатите подкрепиха "решителното 
възпиране на сепаратистите, стремящи 
се към независимост на Тайван". В доку-

мента за статута на острова се настоява 
за реализация на курса "Една страна - две 
системи".

Си Дзинпин спече-

ли категорична победа 
над проамериканските 
“комсомолци”, водени от 
бившия ръководител на 
китай Ху Дзинтао.

Си Дзинпин е като 
Ленин: той първо смазва 
опонентите идеологиче-

ски, а след това организа-

ционно. За какво говори 
“екзекуцията” на лидера 
на проамериканското 
лоби в китай?

XX конгрес на кому-

нистическата партия на 
китай удари Украйна и 
прозападната част от ру-

ската политическа класа. 
назначаването на ключо-

ви фигури в началото на 
конгреса бе основната му 
интрига: ще се запази ли 
балансът на силите меж-

ду “армейската” група 
на Си Дзинпин и “комсо-

молската” на проамери-

канския Ху Дзинтао?
В резултат на това 

Си Дзинпин спечели ка-

тегорична победа над 
проамериканския “ком-

сомол”, ръководен от Ху 
Дзинтао. Последният не 

само бе победен, но се 
унищожи и репутацията 
му, когато охраната го 
изведе от конгресната 
зала пред очите на целия 
свят.

какво означава това? 

Означава много неща! 
Едно от тях е разпадането 
на “американската” фрак-

ция, чиято съдба сега е в 
ръцете на Си Дзинпин.

Последният опит на Брюксел да окаже натиск върху 
най-силния човек в китай се провали. Това се случи в 
началото на април, когато руската агресия в Украйна 
достигна своя връх.

Председателката на Европейската комисия Урсула 
фон дер Лайен искаше да сключи пакт със Си Дзинпин. 
От държавния глава и лидер на китайската комунисти-

ческа партия се очакваше да застане на страната на ЕС 
и да заеме ясна позиция срещу Путин. идеята обаче се 
провали. Си отряза шефката на Ек.

Фон дер Лайен се опита да спаси ситуацията. “Ако 
китай не подкрепя европейските санкции, то поне не 
трябва да ги подкопава. В противен случай Пекин ще 
загуби много от престижа си в Европа”, предупреди тя.   

Си не изглеждаше особено впечатлен. Той не се 
противопостави на Путин, а препоръча на европейците 
да намалят зависимостта си от Съединените щати.

Тогава в Брюксел стана ясно, че ЕС трябва да пре-

осмисли отношенията си с китай. Силният човек в Пе-

кин не е склонен да застане дори срещу агресията на 
Путин - затова и тесните икономически връзки сега се 
разглеждат като трудно изчислим риск.

ПОЛИТИЧЕСКИТРУСВПОДНЕБЕСНАТАИМПЕРИЯ

КИТАЙСКИТЕ 
КОМУНИСТИ ПОБЕДИХА 
ПРОАМЕРИКАНСКИТЕ 
КОМСОМОЛЦИ

МАККЕНзИ ИгЛъН: 
СТРАТЕгИяТА 
НА БАЙДъН Е ОБРЕчЕНА

Стр. 10

КЛЕъР ДЕЙЛИ:
КОИ СА ДъРжАвИТЕ-
СПОНСОРИ 
НА ТЕРОРИзМА?

Стр. 10

КОЙ щЕ зАМЕНИ
ЛИз ТРъС?

Стр. 10

Стр. 9 Стр. 10

зависимостта 
на Европа 
от Пекин е риск

ЕЛЕНАПАНИНА(РУССТРАТ):

XX конгрес удари Украйна 
и „западняците” в Русия

Исторически момент. Охраната силово извежда от президиума 79-годишния 
бивш генерален секретар на Китайската комунистическа партия



БЪЛГАРИЯ 8
2022

втоРнИк
25 октомвРИ

накратко

Украинската армия губи 
всеки ден стотици свои вой-

ници в Херсонска област, каза 
по руската телевизия “Първи 
канал” зам.-губернаторът на 
областта кирил Стремоусов.

“не искат да влизат в бой, 
защото има постоянни смърт-

ни случаи както на наемници, 
така и на укронацисти, набро-

яващи стотици. Загиват по 200 
души на ден. моралният дух 
на украинските военни рязко е 
паднал поради големи загуби. 
налице  е чувство на демора-

лизация... те не искат да вли-

зат в бой. По принцип (само) 
обстрелват”, каза Стремоусов. 
По думите му всички опити на 

украинците да напреднат към 
града са неуспешни.

на 18 октомври властите в 
Херсон взеха решение да ева-

куират 50-60 000 жители на 
областта от десния на левия 
бряг на река Днепър поради 
заплахата от наводнение, ако 
украинските военни ударят 
каховската вЕЦ. Досега са 
евакуирани 40 на сто от тях. 
Решението е взето и заради 
създаването на мащабни за-

щитни укрепления за отбива-

не на атаките. 
в москва съобщиха, че 

авиация и ракети са унищо-

жили 4 украински командни 
пункта в Херсонска, Харков-

ска и николаевска област, 
72 артилерийски единици на 
огневи позиции, жива сила, 
военна техника и склад за бое-

припаси в 174 района. 
отбита е атака на украин-

ската армия в района на Хар-

ков, съобщи военният гово-

рител ген. Игор конашенков. 
Провалена бе украинска атака 
и в направлението николаев-
кривой Рог, където бяха лик-

видирани над 80 украински 
военни, 11 бойни бронирани 
машини и 15 автомобила. Ук-

раински части бяха отхвър-

лени на изходни позиции в 
краснолиманско и в южнодо-

нецкото направление. 

Украинската армия акти-

визира подготовката за на-

стъпление по линията на съп-

рикосновение в Запорожието, 
заяви пред тАСС владимир 
Рогов от проруската управа. 
“Има много активно прехвър-

ляне на техника и укрепване 
на позициите на противника, 
което говори за подготовка за 
настъпление. всичко предпо-

лага, че бойците на Зеленски 
се готвят за настъпление... 
Изглежда, че това е сбор от 
всички, които могат да събе-

рат, за да ги хвърлят на клане 
за снимка в западните медии, 
и това трябва да стане преди 
изборите в САЩ”, каза Рогов.

Киев губи в Херсон
по 200 войници на ден
УкрайнаподготвяофанзивавЗапорожието,
въпрекиченастъплениятавдругиместасаотхвърлени

Балотаж на изборите 
в Словения

Бившият словенски външен министър Анже Логар 
печели първия тур на президентските избори с 33,9% от 
гласовете при преброени 64 на сто от бюлетините, сочат 
предварителни резултати на сайта на държавната избира-

телна комисия. на 13 ноември срещу него ще се изправи 
независимата кандидатка наташа Пирц мусар, която е 
събрала 26,8 на сто от гласовете.

Евродепутатът милан Бърглез от движение “Свобода” 
се класира трети с 15,6%.

Избирателната активност в страната е била 51,06%. тя 
е с почти 7 процента по-висока от тази на вота през 2017 г., 
но не е достигнала равнището от 2007 г. - 57,67 на сто.

Северна и Южна корея съобщиха, че са си разменили пре-

дупредителни артилерийски изстрели по оспорваната морска 
граница западно от полуострова, съобщиха световните медии.

Според Генералния щаб на Южна корея военноморските й 
сили са произвели предупредителни изстрели, за да прогонят 
севернокорейски търговски кораб, нарушил морската граница 
в понеделник.

от своя страна Северна корея обяви, че е отговорила с десет 
артилерийски снаряда от брегови батареи като предупрежде-

ние към Юга. Пхенян обвини южнокорейски военен кораб, че 
е навлязъл в севернокорейски води под претекст, че преследва 
неидентифициран плавателен съд.

Северна и Южна Корея 
си размениха изстрели

Хиляди унгарци протестираха в Будапеща. Те изразиха солидарността си с недоволството 
на учениците и учителите, което продължава вече няколко седмици. Преподавателите 
настояват за по-високи заплати и по-добри условия за работа

снимкибта

Стадо овце преминава през 
централния площад “Пласа Майор” 
в испанската столица Мадрид. 
Овчарите ги превеждат по пътя, 
по който са свикнали, в знак на 
протест срещу разрастването на 
градовете и модерните земеделски 
практики, целящи да променят 
навиците на животните

Екип от трима учени, сред които 
германският изследовател валентин 
Брутел, твърди, че е открил доказа-

телства за лабораторния произход на 
коронавируса. Според тях ковИД-19 
е 99,9% създадено от човека копие на 

естествен вирус. 
Изследователите твърдят, че са от-

крили своеобразен “отпечатък” от це-

ленасочена генетична манипулация в 
генома на Sars-CoV-2. в него има непре-

къснато повтарящ се модел - примерен 

отпечатък. “При естествените вируси 
“местата за разпознаване” са напълно 
произволни”, казва Брутел. При изкуст-

вените тези места винаги се появяват 
в определен ред. Изследването вече е 
критикувано от известни учени.

КОВИД-19 с лабораторен произход?

Румънският министър на 
отбраната подаде оставка

Министърът на националната 
отбрана на Румъния Василе Дънку 
подаде оставка, предаде агенция 
Аджерпрес. Той е уведомил преми-
ера за “невъзможността за съ-
трудничество” с президента Клаус 
Йоханис. “За да не накърня по ника-
къв начин процесите на вземане на 
решения и програмите, които изис-
кват плавност в цялата верига на 
командване, и за да не блокирам ре-
дица проекти, абсолютно необходи-
ми за оптималното функциониране 
на министерството и румънската 
армия”, мотивира още оставката 
си Дънку.

Студенти 
протестираха в Атина 

Над десет студентски асоциа-
ции от Атинския университет и На-
ционалния технически университет 
в гръцката столица протестираха в 
центъра на града, предаде в. “Кати-
мерини”. Основната причина е фор-
мирането на университетска поли-
ция. Според младежите тя трябва 
да бъде премахната “незабавно”. 
Другата причина са условията на 
живот в общежитията. Наскоро 
студентите били уведомени, че през 
следващите месеци ще има спира-
ния на топлата вода в опит да се 
намалят разходите за ток.

Задържани в Анкара 
при антитерористична 
операция

Девет души са задържани в 
Анкара при операция срещу джиха-
дистка терористична групировка. 
Прокуратурата е издала заповеди 
за арести на 11 заподозрени в член-
ство в Ан Нусра/Фронт Хаят Та-
хрир ал Шам. Полицията издирва 
останалите двама.

Бразилски политик хвърля 
гранати по полицаи

Бразилски политик е задържан, 
след като хвърли гранати по поли-
цаи, дошли в къщата му в щата Рио 
де Жанейро да го арестуват. 69-
годишният Роберто Джеферсън, 
съюзник на крайнодесния президент 
Жаир Болсонаро, рани двама поли-
цаи, преди да се предаде. Съдията 
от Върховния съд Александър де 
Мораес разпореди той да бъде за-
държан, защото е нарушил услови-
ята на домашния арест.
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Въпреки факта, че Си 
Дзинпин е концентрирал дос-

татъчно власт в ръцете си, 
китайската централна банка 
и министерството на финан-

сите бяха ръководени зад ку-

лисите от Ху Дзинтао - основ-

ния приятел на САЩ в китай. 
именно тези две институции 
провеждаха политика, копи-

раща политиката на Централ-

ната банка на Русия: насърча-

ване на износа на капитали и 
увеличаване на инвестициите 
в американски ценни книжа. 
Сега финансовият блок на ки-

тай е на път да бъде смазан.
"комсомолците" Ли къцян 

и Ван Ян - основните претен-

денти за поста на Си Дзинпин, 
са политически унищожени. 
кариерите им приключиха. 

Разгромът на проамери-

канския лагер в китай завър-

ши с публично поражение на 

лидера им.
Това е лош сигнал не само 

за Тайван, ЕС, Украйна и 
САЩ. Това е лош сигнал за 
руската "Пета колона", за ру-

ските "комсомолци", имащи 
своя Ху Дзинтао, представля-

ван от Елцин. и въпреки че 
Елцин отдавна не е между жи-

вите, символът му продължава 
да стои в Екатеринбург, а при-

вържениците му във властта 
все още са силни.

В Русия чакаха края на 
XX конгрес на ккП, за да ре-

шат какво да правят с руската 
"Пета колона". Победата на 
"комсомолците" в кнР би й 
дала шанс за реванш. Сега по-

ражението на "комсомолците" 
в китай очертава съдбата на 
руските "привърженици на 
конструктивните отношения 
със САЩ".

нека не изпадаме в еуфо-

рия от поражението на проа-

мериканските либерали. нито 

китай, нито Русия бързо ще се 
отърват от тях. Включването 
на Руската федерация и китай 
в световната външна търговия, 
изградена по образ и подобие 
на САЩ, изисква разпадането 
на глобалисткия блок, когато 
бъдат готови алтернативните 
блокове. Погледнем ли дина-

миката на разширяването на 
ШОС и БРикС, този процес 
сега е в разгара си.

Резултатите от XX конгрес 
на комунистическата партия 
на китай ще окажат силно вли-

яние върху руската вътрешна 
и външна политика. Т.нар. 
Силов блок, където са концен-

трирани същите привържени-

ци на руския суверенитет, как-

то около Си Дзинпин в китай, 
получи ясен сигнал: 

няма да има "Втори фронт" 
в Далечния изток срещу Русия. 
Всички сили могат да бъдат 
съсредоточени на Западния 
фронт! 

От стр. 7
   

"Литият и редкозем-

ните метали скоро ще 
бъдат по-важни от петро-

ла и газа", заяви фон дер 
Лайен пред Европейския 
парламент в Страсбург 
пет месеца по-късно. 
Само че китай контро-

лира почти целия пазар 
в сектора. Трябва да 
предотвратим повторно 
изпадане в зависимост, 
каквото сега изпитваме 
по отношение на газа и 
петрола", посочи тя.

Почти 90% от ред-

коземните метали се 
обработват в китай. А 
вътрешният пазар на ЕС 
е зависим от първич-

ните продукти. Затова 
експертите от мозъчни-

те тръстове внимателно 
слушаха всяка дума и 
всяко изречение от реч-

та на Си, произнесена на 
конгреса на комунисти-

ческата партия.

"Речта трябва да раз-

тревожи дълбоко гер-

манските и европейски-

те икономически елити", 
коментира експертът 
по китай Тим Рюлиг 
от Германския съвет за 
външна политика. За-

щото китайският лидер 
ясно заяви, че няма да 
се откаже от Тайван и, 
ако е необходимо, ще 
използва и сила. Си не 

се притеснява от война", 
каза още той.

 Дали САЩ биха реа-

гирали с военни средства 
при подобен сценарий? 
За мнозина отговорът 
на този въпрос все още е 
неясен. Сигурно е обаче, 
че при китайска военна 
агресия срещу Тайван 
ще последват строги 
икономически санкции, 
поне толкова строги, 
колкото са и тези срещу 
Русия сега.

Това би засегнало 
най-силно Германия. 
нито една страна в ЕС 

не е толкова зависима 
от търговията си с ки-

тай, колкото Германия. 
Рюлиг вижда заплаха 
за целия бизнес-модел 
на големите германски 
компании: "Това съвсем 
не означава, че цялата 
германска икономика е 
зависима от китай. но 
основни сектори - като 
автомобилната и хими-

ческата промишленост 
- са силно зависими от 
китай", казва експертът.

В момента химиче-

ската компания BASF 
инвестира десет мили-

арда евро в китай. Това 
се счита за почти безпре-

цедентен ангажимент в 
историята на компани-

ята. "Фолксваген" също 
продължава да разчита 
на добрите си контакти 
с Пекин. Автомобилната 
компания продава 40% 
от всичките си нови ав-

томобили в народната 
република. Дори и рас-

тежът на китай да се 
забави, пазарът на авто-

мобили там се възстано-

вява по-добре от панде-

мията, отколкото в други 

съпоставими региони по 
света. напоследък нови-

те регистрации на коли 
в китай отбелязват ръст 
от 15 процента.

Това кара ръковод-

ството на "Фолксваген" 
да продължи да работи 
там както досега. Дори и 
разкритията за принуди-

телния труд в лагерите 
за уйгури, намиращи се 
близо до производстве-

ните обекти на "Фолкс-

ваген" - доказано чрез 
сателитни снимки - не 
помрачават радостта от 
добрия бизнес. "Става 
дума за това ние да раз-

пространяваме нашите 
ценности по света", ко-

ментира главният из-

пълнителен директор на 
компанията Оливер Блу-

ме пред "Билд ам Зонтаг" 
в началото на септември. 
"Също и в китай, също и 
в Уйгурския регион", до-

пълва той. 
наскоро министърът 

на икономиката Роберт 
Хабек ограничи някои 
гаранции за рисковете, 
включително и заради 
нарушенията на правата 
на човека в китай. Ха-

бек и министърката на 
външните работи Анале-

на Бербок, и двамата от 
Зелените, настояват за 
по-твърда позиция спря-

мо Пекин. 
Администрацията на 

канцлера Олаф Шолц 
обаче демонстрира по-
мек тон и изглежда все 
още разчита на сътруд-

ничество.

Смятаната за "западняк" управителка на Централната 
банка на Русия Елвира Набиулина поискала да напусне 
поста си, след като Путин влезе в Украйна. Но президентът 
казал "Не", твърдят западни източници

"Фолксваген" продава 40% от всичките си 
нови автомобили в Китай

Зависимостта на Европа от Пекин е риск
СледвайкиполитикатанаМеркел,канцлерътШолц
всеощеразчитанасътрудничествосКитай

ЕлЕнаПанина,дирЕКторнаинСтитута
заМЕждународниПолитичЕСКи
ииКоноМичЕСКиСтратЕгии(руССтрат):

резултатитеотXXконгрес
наККПщеокажатсилно
влияниевърхуруската
вътрешнаивъншнаполитика

XX конгрес удари 
Украйна 
и „западняците” 
в Русия
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новата Стратегия за национална си-

гурност (National Security Strategy - NSS) 
на администрацията на Байдън призовава 
за формирането на армия, която може да 
направи всичко - от "подкрепа на дипло-

мацията, противопоставяне на агресията, 
възпиране на конфликти", до битка и по-

беда в националните войни. 
Съсредоточаването на военните върху 

основните им функции е напълно умес-

тно. но, за да се направи това умело, са 
необходими стабилни политики, способ-

ни лидери и достатъчно ресурси.
За съжаление тази стратегия се осно-

вава на фалшива предпоставка. 

В документа се посочва, че военна-

та ни мощ "продължава да расте, като 
често изпреварва тези на другите голе-

ми страни".
В действителност конвенционалните 

и ядрените възпиращи средства на Амери-

ка са в най-ниската си точка и драматично 
се нуждаят от възстановяване. С повтаря-

щите се бюджети за отбрана, които не са 
в крак с инфлацията и бюрокрацията на 
автопилот, състоянието на военните едва 
ли ще се промени скоро.  

Ако старите предложения за бю-

джет на Байдън са някаква индикация, 
то стратегията на Белия дом може да 
се нарече амбициозна. В нея китай се 
определя като "предизвикателство към 
темпото" на военните, а Русия се нари-

ча „остра заплаха".
 Въпреки признанието, че москва 

заплашва международния ред, стратеги-

ята обозначава Пекин като единствената 
друга страна с все повече способности 
да промени международния ред. В до-

кумента се призовава за армия, която е в 
състояние да възпира и двете страни, като 
същевременно "осуетява терористичната 
заплаха към Родината". 

За да направи всичко това, минис-

терството на отбраната трябва първо да 
пренастрои съотношението между об-

ществените поръчки и разходите за науч-

ноизследователска и развойна дейност в 
бюджета за следващата година. 

За финансовата 2023-та съотношение-

то е удивително ниско - 1,3 към 1...

Терминът "държава-спонсор на 
тероризма" идва от правната сис-

тема на Съединените американски 
щати. Той не съществува в правото 
на Европейския съюз. но съветник 
на президента Зеленски поиска 
точно това и ние сме длъжни да 
реагираме.  

Изпълним ли неговото искане, 
постигането на мира ще е още по-
трудно. А точно това е желанието 
на екстремистите - да няма мир, да 
няма възможности за преговори, 
всички мостове да се изгорят и Ук-

райна да бъде една постоянна кла-

ница в свещения кръстоносен поход 
против Русия. 

И така, ако искате да назовете 
държавите-спонсори на тероризъм, 
нека го направим. Тогава имаме ев-

ропейско спонсорство на израелския 
тероризъм в Палестина и спонсор-

ство на Запада на терора на Саудит-

ска Арабия в Йемен. В Сирия и Ирак 
имаме "Ислямска държава", която е 
продукт на френско, американско, 
британско, турско и на държавите 
от Залива спонсорство. 

Имаме също десетилетия на под-

крепян от дясното крило в САЩ 
тероризъм против кубинската рево-

люция, тероризмът на контрасите в 
никарагуа, на отрядите на смъртта в 
Гватемала, в Салвадор... 

Спомнете си Виетнам, Лаос, 
камбоджа - това бе терор след те-

рора, ужас след ужаса. няма нищо 
конструктивно в това почернялото 
гърне да нарече чайника черен.   

Ще започнете ли най-после да 
се справяте с това, да се борите за 
мира и да сложите край на войната, 
което без съмнение ще е в полза на 
гражданите на Европейския съюз, 
Украйна и Русия. 

новият най-лош минис-

тър-председател в историята 
ще замени Лиз Тръс, сегашна-

та притежателка на тази титла. 
Тя на свой ред отне званието 
от Борис Джонсън, а той сме-

ни на този пост Тереза мей, 
която пък прие щафетата от 
ръцете на Дейвид камерън. 

Явен фаворит  
в надпреварата 

за званието на новия най-лош 
премиер в историята засега 
няма, но своите кандидатури 
ще представят най-силните 
претенденти.

"Аз бих казал, че майкъл 
Гоув или Джереми Хънт в 
еднаква степен притежават 
всички необходими качества", 
твърди Саймън Уилямс, акти-

вист на консервативната пар-

тия и "черна овца" в нейните 
редове.

"Всички те са прекомер-

но честолюбиви и нравстве-

но несъстоятелни, а какви 
мозъци са - не бих се заклел. 
В сравнение с тях даже стай-

ното растение ще изглежда 
интелектуален гигант. Всеки 
от тези кандидати лесно може 
да стане най-лошият премиер 
в историята само за няколко 
часа, едва седнал в креслото", 
добавя Уилямс.

но в партията на торите 
има немалко други претен-

денти и всеки притежава също 
мощни заложби.

"Имаме още, разбира се, 
Доминик Рааб - продължава 
Саймън Уилямс. - неотдавна 
той беше най-лошият вице-

премиер в историята, въпреки 
че имаше такива забележител-

ни съперници като ник клег. 
Ако никой от споменатите по-
горе трима не спечели, то До-

миник определено има всич-

ко, за да заеме тази ниша.
А погледнете и другите 

претенденти

Суела Браверман, Риши Су-

нак, Бен Уолес. не мога даже 
да си представя, че такива 
юнаци няма да се справят и 
няма да станат най-лошите в 
историята.

Едно може да се каже със 
сигурност: с такъв богат уро-

жай от депутати консерватори 
и при сегашното състояние на 
британската политика не е из-
ключено новият най-лош пре-

миер в историята да се лиши 
от званието си още към коле-

да", заключава Уилямс.

Маккензииглън(„AmericAnenterpriseinstitute”)
засписание„19Forty-Five”:

Стратегията 
на Байдън 
е обречена

МогатлисаЩдаимат
мощнаиспособна
навсичкоармия?

“Ислямска държава” - продукт 
на френско, американско, 
британско, турско и на държавите 
от Залива спонсорство...

18октоМври2022г.
евродепутатът
клеърдейли:

Кои са 
държавите-
спонсори 
на тероризма?

нилтолфри:

Кой ще замени Лиз Тръс? 
Борбатазапремиерскотокресло
щеебитказапостананай-лошия
министър-председателвисторията



Интервю 11
2022

вторнИк
25 октомврИ

n Г-н Костов, какво 
налага провеждането на 
протестното шествие 
на 11 ноември?

- Липсата на адекват-

на политика по доходи-

те е на първо място. тя 
трябваше реципрочно да 
компенсира всички ра-

ботещи заради рекордно 
високата инфлация, която 
се наблюдава през цялата 
2022 г. Припомням, че в 
първоначалния вариант 
на Бюджет 2022 нямаше 
нито стотинка за ръст на 
доходите и се наложи през 
актуализацията на второ 
четене в бюджетна коми-

сия да се постигнат някак-

ви, макар и недостатъчни, 
ръстове. Хората са много 
огорчени, тъй като губят 
реална покупателна спо-

собност в момент, когато 
именно те движат иконо-

миката напред, тъй като 
потреблението е основни-

ят двигател на растежа. 
Провеждането на про-

тестно шествие е естест-

вена наша реакция в усло-

вията на липса на каквато 
и да е загриженост на пра-

вителствата за работещи-

те и за обществото като 
цяло. нека стане ясно, че 
това, което отчитаме сче-

товодно като параметри 
в кабинетите по минис-

терствата, за съжаление, 
отдавна няма нищо общо 
с реалността и усещането 
на хората за обедняване. 
никой не го интересува 
колко е държавният дефи-

цит или с колко са нарас-

нали приходите в хазната, 
ако през същото време не 
може да си купи същите 
стоки и услуги, които е 
могъл да си купи преди 
това. къде отиде реална-

та конвергенция и евро-

пейските ценности, към 
които се стремим толкова 
години вече?

n Какви са прогнози-
те Ви, ако все пак не бъде 
увеличена минималната 
заплата, а останалите 
заплати с исканите от 
синдикатите 13%?

- това са две различни 
наши искания. Средната 
заплата и в момента нара-

ства с около 12-13% всяка 
година. С това наше иска-

не не настояваме за нищо 
по-различно от това, ко-

ето е било до момента. 
така, както средната за-

плата в частния сектор 
нараства с толкова, то и 
в целия обществен сектор 
трябва да е същото. някой 
ще каже, че не заслужават 
хората в обществения сек-

тор такъв ръст, защото не 
произвеждат нищо. Ами 
как мерим производител-

ността на труда на един 
учител, който е посял зна-

ния в пет отлични учени-

ка днес? как мерим колко 
е произвел един здравен 
работник, който днес е 
помогнал за лечението 
на двама души? мога да 
продължа да изброявам. 
Идеята е, че няма как пуб-

личната инфраструктура и 
публичните блага да бъдат 
качествени и в достатъчен 
размер, ако хората, които 
ги предоставят, не са за-

платени според пазарните 
условия.

второто ни искане е 
свързано с минималната 
заплата, която трябва да 
стане 850 лв. от 1 януа-

ри 2023 г. това е 50% от 
средната за полугодието 
на 2022 г., което най-точ-

но отговаря на идеята и в 
Директивата за адекват-

ните минимални заплати, 
окончателно одобрена на 
4 октомври. тази дирек-

тива трябва да се транспо-

нира възможно най-скоро 

с участието на социалните 
партньори. 

в еврозоната също не 
можем да влезем с така-

ва минимална заплата. 
няма страна в еС, която 
в момента на влизането 
си в еврозоната да е имала 
мрЗ по-ниска от 500 евро. 
така че увеличението на 
минималната заплата е 
без алтернатива и кнСБ 
няма да се съгласи с нищо 
по-малко от това. размен-

ни монети по тази тема 
няма, тъй като в условия-

та на близо 19% инфлация 
да плащаш 710 лева мини-

мална работна заплата не е 
сериозно. нетният размер 
на тези 710 лв. е около 540 
лв., което е малко над офи-

циално обявената линия на 
бедност за 2023 г.

n Досега взетите 
мерки от властта няма 
ли да намалят натиска 
върху домакинствата?

- мерките не дадоха 
необходимия ефект. Пре-

дупреждавахме за това 
още при тяхното приема-

не през лятото. отстъп-

ката за горивата струва-

ше около 200 млн. лв. за 
бюджета загубени прихо-

ди. около 70-80 млн. лв. 
са загубите за нулевите 
ставки на ДДС за хляба 
и брашното, а очевидно 
техните цени не намаля-

ха. Данъчните облекчения 
за родители с деца, чийто 
размер беше значително 
завишен, беше единстве-

ната мярка, която реално 
оказа влияние върху до-

макинствата - в социален, 
монетарен и демографски 
план. тези пари можеха 

да бъдат пренасочени за 
нещо по-ефективно, като 
въвеждане на необлагаем 
минимум, равен на мини-

малната заплата, за всич-

ки работещи. 
n Оптимист ли сте 

за доходите на българи-
те през 2023 г.?

- работата ми е такава, 
че не мога да си позволя 
да не съм оптимист за до-

ходите на хората. ние в 
кнСБ не сме нито либе-

рали, нито консерватори, 
нито каквито и да е поли-

тици. ние сме “куче-па-

зач” на интересите на на-

шите членове, работещите 
българи, и като такива мо-

жем да бъдем всичко това 
едновременно, но и нито 
едно от тях. но имаме още 
много работа.

трябва да изготвим 
официална дефиниция за 
енергийна бедност, която 
да позволи по-правилно 
таргетиране на хората, ко-

ито да попаднат в обхвата 
на мерките за подкрепа в 

условията на висока ин-

флация и идваща зима. 
трябва да спрем да гле-

даме на цената на труда 
като на конкурентно пре-

димство и да разберем, че 
когато вдигаме доходите, 
и особено минималната 
заплата, стимулираме за-

етостта, намаляваме нера-

венствата и подобряваме 
икономическата активност 
на населението. трябва да 
разберем, че нашата да-

нъчна система е уникална 
в целия свят с това, че я 
няма на нито едно друго 
място. облагането на хо-

рата има регресивен ха-

рактер, а тези с най-ниски 
доходи понасят най-го-

ляма данъчна и осигури-

телна тежест в момента. 
Ако искаме в следващаите 
1-2 години да станем част 
от еврозоната, Шенген и 
оИСр, трябва да започнем 
да гледаме на работещите 
не като на човешки ресур-

си, а като на човешки ка-

питал.

ЛюбосЛавКостов:

Протестът е заради
липсата на загриженост
Хоратасамногоогорчени,
тъйкатогубятреалнапокупателна
способноствмомент,когатоименно
тедвижатикономикатанапред,
казваглавниятикономистнаКНсб
идиректорнаИссИ
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Интервю на  
Аида ПАНИКЯН

“

Това, което отчитаме 
счетоводно като параметри 
в министерствата, отдавна 
няма нищо общо с реалността 
и усещането за обедняване
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казват - с годините идвала мъдрост-
та. но какъв е нейният цвят? и нали все-
ки се добира до нея по своему.

Захари каменов е избрал за послед-
ната си изложба наслов “Биологично 
равновесие”. не съм го чувала да фило-
софства. но живописта му - цикли подред 
- неизменно ни отпраща към размисъл за 
живота на природата. от далечините на 
праисторията до днешната картина, ко-
ято събужда сетивата ни. към картини-
те на Захари трябва да се приближим с 
отворени сетива. иначе няма да усетим 
нито безкрая на небесното, нито светли-
ната в облаците, нито розовото, което е 
негов авторски знак. 

Спомням си една негова ранна ра-
бота в тази гама. тя би се сляла със се-

гашните му творби. в тях има нежност 
и мечта, има бяло, което лети над всич-
ки днешни тревоги, защото художникът 
витае във висините на духа. Черните па-
сажи са проникнати от оранжа на огъня 

и също ни издигат над делника. в това 
свое пространство той е свободен, защо-
то е достигнал майсторството, при което 
вдъхновението е естествено състояние 
и четката безпрепятствено продължава 
спонтанността на жеста. Забележителен 
е конят, който ни посреща още от афиша 
на изложбата. удивително намерен като 
силует и фактура, той иде отдън време-
то и внушава идеята за вечност. и тази 
изложба на Захари каменов е доказател-
ство, че възможностите на живописта са 
безкрайни. 

така изкуствоведката ружа марин-
ска представя изложбата, подредена до  
28 октомври в софийската галерия “арте”, 
ул. “Бузлуджа” 31, реализирана с финан-
совата подкрепа на нФ “култура”.

Есеистичният сборник 
“изящното изкуство на кри-
тиката” от Хенри Джеймс, 
прославян като един от най-
великите писатели в света, 
а също и като един от най-
прозорливите и умели кри-
тици от по-новото време, 
публикува изд. “колибри”.

наред с неговите най-
важни литературно-теоре-
тически текстове, на първо 
място прочутото, основопо-
лагащо есе “изкуството на 
белетристиката”, сборникът 
“изящното изкуство на кри-
тиката” (превод мариана 
неделчева-райкова) включ-
ва и поредица от критически 
портрети на писатели, от ко-

ито Джеймс се е възхищавал 
и някои от които е познавал 
отблизо - увлекателно, еле-
гантно написаните крити-
ко-биографични есета за 
Ш.-о. дьо Сент-Бьов, матю 
арнолд, иван тургенев, ро-
бърт луис Стивънсън, Гю-
став Флобер и др. 

томът приключва с 
предговорите на писателя 
към неговите романи “ро-
дърик Хъдсън” и “Портрет 
на една дама”, които дават 
представа за може би най-
амбициозния му критиче-
ски проект - осемнайсетте 
предговора, които Джеймс е 
написал специално за т.нар. 
нюйоркско издание на свои 

творби. тези предговори са 
блестящи примери за из-
ключителната критическа 
проницателност на Хенри 
Джеймс, този път насочена 
към собствените му беле-
тристични произведения; 
примери за творческото вза-
имодействие между критика 

и романиста. 
роден в ню Йорк през 

1843 г., но прекарал почти 
целия си живот отвъд оке-
ана, и преди всичко в ан-
глия, където и умира през 
1916 г., Хенри Джеймс е 
оставил огромно творче-
ско наследство - двадесет и 
един романа (включително 
шедьоври като “Портрет на 
една дама”, “крилете на гъ-
лъбицата”, “Посланиците”, 
“Позлатената купа”), голям 
брой новели и разкази, пъте-
писи, автобиография, крити-
ка, писма, бележки и комен-
тари. критиците виждат в 
творчеството му влиянието 
на ибсен, Хоторн, Балзак и 
тургенев, но оригиналност-
та му е безспорна. в рома-
ните и разказите си Джеймс 
развива сюжета от гледна 
точка на героите, като често 
прибягва до вътрешния мо-
нолог. 

Българският читател е 
запознат с някои от неговите 
белетристични произведе-
ния, но тук, в този сборник, 
е представено за първи път 
на български език критиче-
ското майсторство на този 
забележителен творец. мно-
го писатели от следващите 
поколения са се позовавали 
на Джеймс и са го цитирали 
в творбите си, например ко-
лъм тойбин, Джойс каръл 
оутс, алън Холингхърст, а 
Бенджамин Бритън създава 
опера по “Примката на при-
зрака”. 

когато институциите 
обединят усилия и посветят 
работата си на общността, 
заради която съществуват, 
се раждат добри практики, 

които могат да бъдат сочени 
за пример и следвани. 

от десетилетия община 
Сливен подпомага инициа-
тивите и партнира на кук-

ления театър в грижата му 
за най-младите жители на 
града. Благодарение на гра-
дивното сътрудничество, 
няколко поколения деца по-
лучиха равни възможности 
да формират представите, 
критичността и очакванията 
си към българската сценична 
и театрална култура. и ако 
“достъпността” и “децентра-
лизацията” в изкуството са 
сред водещите приоритети 
на европейската проектна 
система в областта на изку-
ствата през последните годи-
ни, то “куклен град - градът 
на детските мечти” от 2008 г. 
посреща свободно всяко дете 
- без оглед на неговата расо-
ва, религиозна или социална 
принадлежност, посочват 
организаторите. Форумът 
тази година се посвещава 

на емблематичния и обеди-
няващ общността празник - 
Димитровден.

Екипът на Държавния 
куклен театър в Сливен е не-
търпелив и готов. на 25 ок-
томври от 11 ч. в Градската 
градина актьорите му ще от-
ворят вратите на кукления 
град пред мечтите на всяко 
малко и израснало дете. на 
28 октомври от 18 ч. там ще 
се играе “Славеят”, на 30 ок-
томври от 11 ч. - “Принцеса-
та и граховото зърно”. 

За децата са подготве-
ни много игри, подаръци и 
изненади. трупата на Дкт 
- Сливен ще очаква публи-
ката, от която се вдъхновя-
ва, заради която твори и с 
която споделя вълнението 
си представление след пред-
ставление и през ноември.

Леван Когуашвили представя 
своя филм „Брайтън 4”  
в София и Велико Търново

Грузинският режисьор Леван 
Когуашвили ще представи лично но-
вия си филм “Брайтън 4” в София 
на 28 октомври от 19,30 ч. в Дома 
на киното и във Велико Търново 
на 30 октомври от 18,30 ч. в “Си-
неленд”. Това е история за бившия 
шампион по борба Кахи, чиято пре-
даност към семейството го кара да 
поеме на пътешествие от дома си в 
Тбилиси до Брайтън бийч, Бруклин. 
Желанието му е да посети сина си 
Сосо. Открива го в занемарен пан-
сион, чиито обитатели са пъстро-
цветна група грузински емигранти. 
Сосо не учи медицина, както е казал 
на баща си - работи като носач, 
за да изплати своя комарджийски 
дълг към местен мафиот. Кахи се 
заема да помогне на сина си, което 
го поставя в комични, но и в крайно 
драматични ситуации. “Брайтън 
4” тръгва в нашите киносалони от  
28 октомври. Разпространява “Арт 
фест” с подкрепата на ИА - НФЦ.

Снимка“артфеСт”

Галерия „Steppenwolf” откри 
сезона с Рангел Симеонов

Столичната галерия “Steppenwolf” 
(бул. “Васил Левски” 150, ет. 6) откри 
сезона си с експозиция на художника 
Рангел Симеонов. “Рангел Симеонов 
е явление. Не може да се определи с 
точност - природно явление или яв-
ление на духа. Но ние знаем, че двете 
са взаимосвързани и взаимопрелива-
щи се. Заменил още в най-горещата 
си младост дионисиевската глъч 
на софийската бохема (на която 
той беше един от най-колоритните 
представители) с тишината на Ро-
допите, той сякаш съвсем естестве-
но, без поза, без суетност - последва 
примера на най-великите: Ван Гог 
с неговия Арл, Сезан - с неговия Екс 
ан Прованс и може би дори Гоген - 
търсачът на корените на Човешко-
то в Таити. Рангел търси корените 
на човешкото също. Търси ги сред 
чертите - бръчки и кривини, белези и 
следи от безкрайни тъги - в лицата 
на разни хора. Откъде намира таки-
ва странни, тъжни и понякога - гро-
тескни лица? Вероятно от две мес-
та: от богатата си фантазия и от 
малкия си, безкраен, родопски свят”, 
пише Калин Терзийски. 

накратко

натозиденсародени

ВАЛЕНТИНСТАНЧЕВ,
бившфутболист
ВАСИЛВАСИЛЕВ,директор
наНародниятеатър
„ИванВазов”
ЗДРАВКОВАСИЛЕВ,скулптор
Доц.д-рМИХАИЛГРУЕВ,
председателна
Държавнаагенция“Архиви”
МОМЧИЛКАРАМИТЕВ,актьор
НИКОЛАКАРАДИМОВ,дипломат
НОНАЙОТОВА,
актрисаипевица,
депутатв44-тотоНС

Куклен град за децата на Сливен за Димитровден

СнимкаархивнаДкт-Сливен

Критическото 
майсторство  
на Хенри Джеймс
Сборниксбиографичниесета,
портретиипредговориот
именитияамериканскиписател
излизазапървипътнабългарски

Захари Каменов с „Биологично равновесие” в „Арте”
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вторник
25 октомври

отговоринакръстословицата

отброй206

До 40 години 
доказваш,  

че си мъж, 
след 40 години 

доказваш, че  
си  още млад.

воДоравно:
Монополи.Ате/Пиер/.ОН.НиколинаЛеко-

ва.Вол.Новосело.Ав.Ливан.Валс.Сорокин/
Владимир/.Утро.Ие.Ле /Иван/.Вноски.Диск.
Пи.Каиви.Наод/Дил/.Стан.Аба.“ЛАСК”.Стро-
еж.Етра.Ли.Ол.Ополе.Зоил.Колибар.Орди.
Во.Кендо.Две.Рим.Май.Их.Ошафи/Алдрит/.
Банани. Кра. Ат. Вкус. Ва. Локва. Осе. ЕКА.
Олар /Алфонс/. Клин. “Лакта”. Оратор. Минус.
Сливен.Родители.Оранжада.Лирик.

отвЕсно:
Монополист. Ока. Колело. Нил. Ре. Тро-

лейбуси.Ир.Ток.Ло /Джон/.Каолин.Асенова
/Венка/. Поникване. “Бдин”. “Рен”. Половини.
Жоао Хавеланж. Ливанов /Михаил/. П.Р. На-
кат. Линон. Сиа. Акорд. Ас. Ук. Белово. Троа.
Валентина Терешкова. Тел. Арк. Мил /Джон/.
Леководолази. Фаворити. Ида. Ри. “АЛ”. Нер.
Новалис /Фридрих/. Сливи. Акули. “На всеки
километър”.Сик.



справочник14
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вторник
25 октомври

днес сряда четвъртък петък

предимнослънчево предимнослънчево слънчево предимнослънчево

максимални максимални максимални максимални

00.15“нашиятследобедсБсТв”
/п/

01.25“обществоикултура”/п/
02.20“Заисториятасвободно”/п/
03.15“студиоикономика”/п/
04.10“думатаеваша”/п/
05.10документаленфилм
05.40“нашиятследобедсБсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“студиоикономика”/п/
10.00Твпазар
10.15“Актуалноотденя”/п/
11.00Твпазар
11.15музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“Заисториятасвободно”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсБсТв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
18.00 “левите идеи” със стоил

рошкев
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“ляваполитика”
21.00“обществоикултура”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.05“левитеидеи”/п/
23.15“ляваполитика”/п/

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “пакостникът чорапчо” -

анимационенфилм
14.45 “вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
15.15 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 референдум с добрина

чешмеджиева
22.00 “Братството 2” - 14-сериен

твфилм
22.50 отвъдграниците
23.00 посветаиунас
23.25 “мортен” - тв филм /6 епи-

зод/(14)
00.20 светътиние/п/
00.50 100%будни/п/
02.25 Култура.БГ/п/
03.25 домът на вярата - Храм

“светииванрилски”,Брес-
товица/п/

03.55 “Героисопашки”-
научнопопуляренфилм/п/

04.25 посветаиунас/п/
05.10 ощеотденя -коментарно

предаване/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.20 “Шоутона николаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.39

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “Шоутона николаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.15

00.30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.14(последен)

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.3еп.6

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

05.35Телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“АнтиФейк”

09.55“Живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

16.00“студенатавойнананики-

таХрушчов”

16.50информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“спусък”-новисерии,еп.6

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/Женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“спусък”-новисерии,еп.6

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

овен

Пътуванията ви ще да-
дат резултат, както и 
търсенията ви в някоя 
област на познанието.

рак

Практичните ви умения 
ще направят по-лесно 
реализуеми днешните ви 
задачи. Очаква ви успех.
 

телец

Сигурно е, че няма да 
позволите на никого да 
ви постави в зависимост 
от решенията си.

лъв

По отношение на личен 
проблем днес е време да 
го решите, за да не на-
помня за себе си.

БлИЗнацИ

Задълбочените ви позна-
ния в областта, в която 
работите, ще ви доне-
сат и дивиденти.

дева

Самочувствието ви оп-
равдано ще предизвика 
интереса на хората, ко-
ито споделят идеи с вас. 

веЗнИ

Дайте повече от себе 
си днес. Всички предпос-
тавки за добро развитие 
ще бъдат налице.

коЗИрог

Със здрав разум и въ-
трешни убеждения ще 
въздействате на околни-
те, насочвайки ги напред. 

скорпИон

Отминали неуспехи ще се 
превърнат в печеливша 
позиция с опита и знани-
ята, които са ви дали. 

водолей

За да защитите претен-
циите си към другите, 
работете за повишаване 
на информираността си.

стрелец

Информирайте се за по-
следните събития и на-
бележете стъпки за по-
стигане на цел.

рИБИ

Времето е ценно за вас 
и от днес не трябва да 
пропускате нито миг в 
напразни действия. 

православенкалендар

светитемъченициМаркиани
Мартирийбилиголемипроповед-
ницинасловотоБожиеипобор-
ницинаЦърквата

Когато нечестивата ерес на
Арий се разпространила и създа-
ла големи раздори в Христовата
Църква,започналижестокигонения
срещухристиянитекактоотстрана
наарианите,такаиотидолопоклон-
ниците. по това време били пре-
следвани,мъчени,гоненииубивани
всички,коитопризнавалиХристаза
Творец,анезатворение,виждалив
неговъчовечилиясеБог,анеобик-
новенчовек.Арианитесеукрепили
ощеповече,когатосамиятцарКон-
станций,синнаКонстантинвелики,
падналвсъщатаересиприближил
додворасидваматаголемисанов-
ници - евсевий и Филип, ариани,
които ревностно преследвали пра-
вославните и причинявали зло на
ХристоватаЦърква.

Те били виновници за изгонва-
нетоисмърттанасветиянашотец
павел изповедник, патриарх Кон-

стантинополски. Като го заточили
в Армения, подучили единомишле-
ниците си да го удавят, което те и
изпълнили.вместонеговъздигнали
напатриаршескияпрестолмакедо-
ний.мнозинадругиизповедниции
учители на благочестието те погу-
билипоразличниначини.

средтезиревнителинаХристо-
ватавяраималодвама

Маркиан и Мартирий, които
съссвоетоучениеиписанияук-
расявалиБожиятаЦърква

по-ранотеслужелиприспоме-
натиясветиизповедникпавел:мар-
кианкаточетец,амартирий-като
иподякон.Тебилисъщоинотарии,
описващи учението на патриарха
иделата,скоитосеутвърждавало
благочестието. Заедно с това те
самите били големи проповедници
насловотоБожиеипоборницина
Църквата, която като два щита за-
щитавалиотстрелитенаеретиците.
Катонавернисвоиученици,Господ
имдалустаипремъдрост,накоято

неможелидапротиворечатипро-
тивостоят противниците им - ари-
аните.

след изгнанието и смъртта на
свети павел ересоначалниците
обърналиотроватасисрещуучени-
цитему-маркианимартирий.Като
скрилизлобатасивлукавствокакто
искравпепел,тепървосеопиталис
хитралъжадагиобърнатотправос-
лавиетокъмсвоетонечестие.пред-
лагалинаБожиитеугодницимного
злато,обещавалидаимиздействат
от царя много милости, да ги въз-
качатнаархиерейскикатедриида
гинаправятсобственицинаголеми
имения, стига само да се съгласят
с въвежданата ерес. но Божиите
угодниципрезреливсичко.Катови-
дели,чеснищонемогатдасклонят
светите изповедници към своето
зловерие,еретицитегиосъдилина
смърт.Когатогидовелинамястото
заизпълнениенасмъртнатаприсъ-
да,светцитепоискалималковреме,
задасепомолят.издигналиочии
ръцекъмнебетоисепомолили.

Катосепомолилитака,тепрек-

лонили светите си глави под меча
и били умъртвени от злочестивите
ариани заради изповядването на
Божеството на иисуса Христа. ня-
коиотвярващитевзеличестнитеим
мощиигипогребалипримеландий-

скитевративградКонстантинопол.
по-късно светият наш отец Йоан
Златоуст построил в тяхна памет
църква,вкоятоболнитеполучавали
изцелениеотразличниболестипо
молитвитенасветитемъченици.

Църкватапочитана25октомврисв.мчциМаркианиМартирий
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Ботев пд настоява пред 
БФс четирима рефери да не 
свирят до края на сезона мачо-
ве на отбора. “канарите” бяха 
ощетени при поредните госту-
вания на Левски и Лудогорец, 
които загубиха с по 0:1, като и 
в двете срещи не им бяха заче-
тени голове.  

“настояваме реферите 
станимир тренчев, васимир 
Ел-Хатиб, иво Андреев и Ге-
орги Димитров да бъдат от-
странени от мачовете на Ботев 
до края на този сезон. клубът 
очаква официална позиция на 
БФс и отговор на нашите при-
зиви”, пише в изявлението на 
“канарите”, публикувано на 
клубния сайт. 

“пФк Ботев пловдив 
няма съмнения, че основни-

те принципи и протоколи за 
използване на системата вАр 
в българското първенство са 
нарушени и не отговарят на 
стандартите на ФиФА. 

първият принцип за под-
помагане на рефера е: само в 
случай на “ясна и очевидна 
грешка” или “сериозен про-
пуснат инцидент”, което беше 
нарушено. 

нашият клуб отправи 
официално искане за про-
верка на БФс за спазване на 
протокола на IFAB и съот-
ветствието на рефера на БФс 
със стандартите на процеду-
рата по лицензиране. 

системните грешки в офи-
циалните мачове показват на-
рушение на изискванията на 
програмата за одобрение на 

ФиФА”, отбелязаха от клуба. 
в мача срещу шампиона 

Лудогорец тяхно попадение 
още в първите секунди бе от-
менено след преглед на арби-
търа чрез вАр. веднага след 
началния сигнал Елвис ману 
открадна топката от мануел 
Шоу и изведе на чиста пози-
ция мохамед Брахими, който 
преодоля вратаря серджио 
падт. съдията иво Андреев 

обаче прегледа ситуацията и 
прецени, че играчът на Ботев 
е извършил нарушение при 
отнемането на топката от 
халфа на “орлите” и голът бе 
отменен.

Домакините откриха след 
комбинация между Аслак 
фон витри и Бърнард текпе-
тей, завършена от Якуб пиот-
ровски (65). 

Десетина минути преди 

края Дилан мертенс разби 
носа на пиотровски при еди-
ноборство, но съдията не по-
смя да покаже картон на “ка-
нарчето” и да го изгони. 

с успеха Лудогорец се 
изкачи втори с 32 т. и мач 
по-малко от ЦскА, който е 
на върха с 34. 

Ботев пд остава 10-и с 13 
т., като изостава на 12 от пър-
вата шестица.

рЕзултати

XV кръг
Ботев Вр - ЦСКА 0:4 0:1 марсели-

но (6) 0:2 туфегджич (35) 0:3 Шопов 
(80) 0:4 морено (90+1); Лудогорец - 
Ботев Пд 1:0 пьотровски (65); снощи: 
пирин - септември; Хебър - Берое.

XIV кръг
ЦСКА 1948-2 - Литекс 2:0 1:0 сто-

ичков (50) 2:0 Александров (72); Ботев 
Пд-2 - Добруджа 2:0 траоре (18 и 85); 
Монтана - Лудогорец-2 2:0 Бушантуф 
(56 и 78).

 
1.ЦСка1948-2 14 8 4 2 23:9 28
2.крумовград 14 8 3 3 17:11 27
.................................................................................
3.Етър 14 7 5 2 16:8 26
4.Беласица 14 7 3 4 16:10 24
5.Спортист 14 6 4 4 21:19 22
6.СпартакПл 14 6 4 4 23:16 22
7.литекс 14 6 3 5 17:12 21
8.Монтана 14 5 4 5 16:14 19
9.Марица 14 5 4 5 14:16 19
10.Миньор 14 4 5 5 17:15 17
11.Стр.слава 14 4 5 5 13:20 17
12.лудогорец-2 14 5 2 7 11:18 17
13.Дунав 14 5 2 7 23:22 17
14.Янтра 14 3 7 4 9:12 16
.................................................................................
15.ВитошаБ 14 4 4 6 16:20 16
16.Созопол 14 3 3 8 13:27 12
17.Добруджа 14 3 3 8 16:22 12
18.БотевПд-2 14 3 3 8 8:18 12


XV кръг
петък, 14.00: спартак пл - Етър; съ-

бота, 12.45: марица - миньор; 14.30: Ли-
текс - струмска слава (в тетевен); созопол 
- Беласица; Янтра - спортист; Добруджа 
- монтана; неделя, 14.30: Дунав - ЦскА 
1948-2; понеделник, 14.30: Лудогорец-2 - 
витоша Б; крумовград - Ботев пд-2.

СнимкаСпортал

Емануел Току от Ботев Пд се измъква от Сисиньо в дербито,  
спечелено от Лудогорец с 1:0 и след отменен гол на ганаеца

спечелилият “Златна топка” само пре-
ди седмица карим Бензема поздрави на-
падателя на ЦскА Дюкенс назон. повод 
за това е изящната асистенция на хаитя-
нина към Лазар туфегджич при втория 
гол на “червените” за победата с 4:0 сре-
щу Ботев враца. поздравът от френската 
суперзвезда дойде като коментар в про-
фила на назон в инстаграм.

на видеото с красивата асистенция с 
пета Бензема е поставил три емотикона 
с огън, за да изрази възхищението си от 
изпълнението. назон бързо благодари на 
нападателя на реал м.

За най-категоричния успех като гости от 
години дебютно за “червените” се разписа-
ха марселино кареасо (6), туфегджич (34) 
и станислав Шопов (80). Браян морено 
(90+1) оформи разгрома на врачани.

Бензема похвали 
Дюкенс Назон за 
асистенцията с пета

Ботев Пд настоява 
за забрана 
на рефери
„канарите”санедоволнизарадиотменени
головепризагубитеотлудогорецилевски

Бока Хунииорс стана за 35-и път шампион на Аржентина,  
след като завърши 2:2 с Индепендиенте, а Расинг падна  
с 1:2 от Ривър Плейт и остана на 2 т. от върха
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СнимкиСпортал

Матей Казийски (вдясно) отбеляза 30 т. за победата на Итас Трентино (Тренто) над Топ Волей 
(Чистерна) с 3:2 гейма (25:20, 18:25, 35:33, 21:25, 15:13) в IV кръг на италианската Суперлига 

След последното актуализиране на 
световните ранглисти на международ-

ната федерация по волейбол (FIVB), 
България е 23-та при мъжете със 152 т. 
и 16-а при дамите със 193 т. Подрежда-

нето между първите 26 страни класира 
съставите ни в квалификации за Олим-

пийските игри в Париж през 2024 г. Ти-

мът на Франция като домакин се класи-

ра по право, а Русия, която е под №5, е 
извадена от международни срещи зара-

ди войната с Украйна. Ако решението 
бъде отменено преди квалификациите, 
“Сборная” ще участва вместо китай 
(№26 в ранглистата).

При мъжете води Полша с 389 т., све-

товният шампион италия е втори с 369, 
пред Франция - 368.

24-те отбора ще бъдат разделени в 
три квалификационни турнира, които 

ще се проведат от 30 септември до 8 ок-

томври 2023 г.
Очаква се отборът на Пламен кон-

стантинов да попадне в най-силната Гру-

па С. В нея ще бъдат още олимпийският 
шампион от Рио 2016 Бразилия и силни-

те състави на САЩ, Сърбия, куба, Гер-

мания, кошмарът ни от Волеймондиала 
2022 - мексико, и Финландия.

Официално международната фе-

дерация по волейбол ще обяви точния 
състав на групите на 19 ноември. Само 
първите 2 отбора от трите групи ще се 
класират. Пет участника ще бъдат излъ-

чени на континентален принцип според 
ранглистата на FIVB.

При жените първи са световните 
шампионки от Сърбия с 393 т., пред ита-

лия с 391 и световните вицешампионки 
Бразилия с 381 т.

и при дамите 24-те отбора ще бъдат 
разделени в три квалификационни тур-

нира, които ще се проведат от 16 до 26 
септември 2023 г. Те трябва да бъдат из-
брани от списъка с 26 отбора в класаци-

ята. Франция (№21) се класира по право 
като домакин, докато Русия (№8) е аут 
поради забраната да участва в междуна-

родни турнири. Ако войната в Украйна 
приключи до година, “Сборная” ще бъде 
сред участниците вместо Перу (№26).

Вероятните съперници на момиче-

тата на Лоренцо мичели в Група С са 
победителките от тазгодишната Лига на 
нациите Бразилия, олимпийските шам-

пионки от Токио 2020 САЩ, Полша, 
Белгия, Пуерто Рико, Република корея и 
Украйна, водена от иван Петков. и тук 
само първите 2 отбора ще се класират за 
игрите в Париж 2024.

Председателят на 
Управителния съвет на 
Левски Даниел Бори-

миров игра в благот-

ворителен мач между 
легендите на мюнхен 
1860 и Байерн на Олим-

пийския стадион в 
мюнхен. Двубоят бе по 
повод 50-годишнината 
на “Олимпиащадион”.

мачът завърши 8:6 

в полза на легендите 
на Байерн, за които 
участие взеха Джоване 
Елбер, мартин Деми-

келис, клаудио Писа-

ро, Даниел ван Буйтен, 
клаус Аугенталер, Па-

уло Серджо, Сами ку-

фур и ивица Олич.
“Срещнах се с мо-

ите колеги отпреди 20 
години. Преживяване-

то беше невероятно”, 
обясни Боримиров. 
Двубоят под мотото 
“Обединен мюнхен” 
беше в две полувре-

мена по 35 минути. 
Боримиров и бившите 
му съотборници са на-

блюдавали и победа-

та на сегашния отбор 
на мюнхен 1860 над 
Веен с 3:1. 

Александър Лазаров, който в неделя спечели втора поредна 
титла на турнирите от сериите “Фючърс” на ITF в Созопол, запи-

са рекордно класиране в световната ранглиста. 24-годишният ни 
тенисист скочи с 28 места и заема 289-а позиция със 172 т.

Първата ни ракета Григор Димитров запазва 32-рото си мяс-

то с 1280 т., след като отпадна на старта в турнира от АТР 250 
сериите в Стокхолм с 4:6, 6:1, 6:7 (5) от 20-годишния чех ижи 
Лехечка (№77). Гришо стартира днес на АТП 500 във Виена сре-

щу квалификанта Тиаго монтейро (Браз, №66).
Втората ни ракета Димитър кузманов направи крачка нагоре 

до №206 с 255 т. 29-годишният пловдивчанин започва в турни-

ра от сериите “Чалънджър” в Брест (Франция, награден фонд 67 
960 евро) срещу Грегоар Барер (Фр, №111).

С едно място напред е и третата ни ракета Адриан Андреев 
- 216-и с 248 т.

Николай Златков спечели 
„Планинско Гоце Делчев”

Николай Златков (Audi S1 Quattro) 
спечели последния кръг от национал-
ния шампионат по планинско из-
качване “Планинско Гоце Делчев”. 
Пилотът на АСК Проспийд записа 
най-добро общо време от тритe със-
тезателни манша и изпревари Любен 
Каменов (Mitsubishi Lancer) с 2,12 сек. 
Трети се класира Юлиян Телийски 
(също с Mitsubishi Lancer) с изостава-
не от 4,02 сек. Стефан Стоев (Silver 
Car EF-10), който победи в първите 
два старта - “Планинско Шипка-
Дамасцена” и “Планинско Мемориал 
Валерий Великов”, този път остана 
четвърти. Технически проблеми на 
автомобила не му позволиха да се на-
меси в битката за победата. Въпреки 
това той победи в клас SC до 2000 
куб. см. Завършилият на пета позиция 
Ивелин Йотков (BMW E30) е победи-
тел в клас Е1 до 3500 куб. см.

Световният шампион макс Верстапен спе-

чели 13-ата си победа за сезона във Формула 
1. нидерландецът бе най-бърз и за Гран при на 
САЩ в Остин след оспорвана битка със седем-

кратния първенец Люис Хамилтън с мерцедес. 
Британецът излезе начело след последните 

спирания в бокса. В тях макс загуби много вре-

ме заради проблем при смяната на предна лява 
гума, но все пак финишира първи за 1:40:00,654 
ч., пред Хамилтън на 5,023 сек. на 7,501 сек. 
трети завърши Шарл Льоклер (мон, Ферари), 
който също се бори за победата, но болидът му 
имаше проблеми в състезателно темпо. 

Верстапен изравни рекордите на михаел 
Шумахер и Себастиан Фетел от 13 триумфа съ-

ответно през 2002 и 2013 г., когато германците 
спечелиха своите титли №5 и №4. До края на 
сезона има още три старта и твърде вероятно е 
нидерландецът да подобри постижението.

Първата половина на състезанието беше 
белязана от две коли на сигурността - първа-

та заради излитането на Валтери Ботас (Фин, 
Алфа Ромео), а втората - заради катастрофата 
на Фернандо Алонсо (исп, Ферари) и никола 
Латифи (кан, Уилямс). Вторият пилот на Ред 
Бул Серхио Перес (мекс) завърши 4-ти и това 
осигури предсрочно петата титла на тима при 
конструкторите с 656 т., първа след 2013 г.

Следващият старт е в неделя на "Аутодромо 
Херманос Родригес" за Гран при на мексико.

Николай Златков бе най-бърз 
в трите манша и спечели 
“Планинско Гоце Делчев”

Александър Лазаров 
с рекордно класиране

ФуТбоЛ
ШАМПИоНСКА ЛИГА
По Макс сПорт 3
17.00 Младежка 
Шампионска лига
19.45 Залцбург - Челси 
22.00 Рб Лайпциг - Реал М
0.20 обзор на кръга

По Макс сПорт 4 
19.45 Севиля - Копенхаген 
22.00 борусия Д - Ман Сити
 
По Макс сПорт 2
22.00 Динамо З - Милан
  
По Макс сПорт 1
22.00 бенфика - Ювентус
 
ТЕНИС
15.00 ATP 500 във Виена

ГледайтеВолейболистите са 23-ти 
в света, дамите са 16-и
тежкисъперницизасъставитениволимпийскитеквалификации

Верстапен с 13-и 
успех за сезона

Даниел Боримиров игра 
срещу легенди на Байерн М


